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VABILO

JUBILEJNI KONCERT

Oktet Gallus vas vse ljubitelje glasbe in 
lepega petja vabi na jubilejni koncert 

ob 30-letnici delovanja in bogatega ust
varjanja.

Koncert bo v soboto, 
14. maja 2005, 

ob 20. uri, 
v župnijski cerkvi 

sv. Štefana v Ribnici.

Vabljeni!

Muzej Miklova hiša
vas vabi na predstavitev knjige

RABLJEV ZAMAH
Zgodovina kriminala in kaznovanja na 

Slovenskem od 16. do začetka 21. stoletja

Predstavitev bo v petek, 13. maja, 
ob 19. uri v MIKLOVI HIŠI

Knjigo bo predstavil njen avtor, 
zgodovinar dr. Andrej Studen. 

Vabljeni!
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APRILA
PIŠEMO:

Novice iz doline
Uspešni pred 40. letom 
Paradni konj IP ostaja Marof

Za človeka gre!
V 6 letih več kot 13 mio SIT za pomoč

4 _____
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Dr. Alenka Nadler Žagar, spec. 
splošne medicine^je v Vivini tradi
cionalni akciji Moj zdravnik, kije 
letos potekala že devetič zapored,

^ prepriöyivo dobila največ glasov za

NOVOST: 
naročanje 
bolnikov
V želji, da bi 
izboljšali kakovost 

IV svojega dela in v 
i vaše zadovoljstvo z 

zdravstvenimi 
storitvami, postop
no uvajamo 
naročanje za obisk 
pri osebnem 
zdravniku.

naj družinsko zdravnico 2005.

Med našimi ljudmi
Dr. Žagarjeva "Moj družinski zdravnik leta" 7

Odločitve svetnikov
Predčasnih volitev ne bo

Kulturne drobtinice 

Razpisi, dražbe
Išče se prodajalec za suho robo

Zabavne strani

13, 14

2q Združenje mk 
je imelo zased

Bralci pišejo 

Od tu in tam
Rezervni stanovanjski sklad

Po dolini
Ribniška Ana Liza

Športni utrinki
Paket 5 medalj za plavalce 
Osnovnošolci državni prvaki v rokometu 
Slovenski psi sledarji tretji na svetu

3
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Naj večji uspeh v zgodovini rib
niške glasbene šole

■

Naročili se boste 
po telefonu pri 
medicinski sestri, ki 
dela pri vašem 
zdravniku:
• Nadler Žagar, 

Alenka, dr. med. 
/Branka Špoljar- 
ič/ tel.: 8372243

• Kregar Jeranko, 
Maijeta, dr. med. 
/Vesna Omerza/ 
tel.: 8372246

• Šmalc, Udija, dr. 
med. /Danica 
Franjga /
tel.: 8372240

• Starc Vidrih, 
Milenka, dr. med. 
/Tatjana Car/ 
tel.: 8372200

Naročanje za nenu- 
jne in kontrolne 
obiske bo potekalo 
v času
dopoldanske ordi
nacije od 12. do 13. 
30. ure, v času 
popoldanske ordi
nacije pa od 19. do 
20. ure.
Bolnike bomo 
naročali na 10 
minut
Za nepredvidene 
obiske zaradi rela
tivno nujnih stanj 
bo rezerviran čas v 
začetku ordinacije. 
Nenadno zboleli in 
poškodovani bodo 
seveda oskrbljeni 
prednostno.
V začetku pričaku
jemo nekaj težav, 
zato prosimo za 
razumevanje.

ZD Ribnica
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Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica. Naslov:

Uredniški odbor: Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica

Alenka Pahulje - odgovorna urednica Tel.: 8369 765/8372 023

r A Metka Tramte - članica E-pošta: reseto.ribnica@siol.net

JS Zdenka Mihelič - članica FAKS: 8361 091

Programski svet: Jože Tanko, Darja But, Izid naslednje številke:

V Janez Debeljak, Vesna Horžen, 27. maj 2005

Benjamin Henigman, Majda Vrh, Pavel Hočevar Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.

v) Lektorica: Tanja Debeljak 89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se

Trženje oglasnega prostora: obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si

IL/ Tisk in prelom strani: pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si

Žili
KVM Grafika, Ribnica. pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v

't Naklada: 3.200 izvodov našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

13. maja 2005

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (Marko Burger):
Opojni vonj cvetov naznanil pomlad
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J Srečanje združenja mladih poslovnežev

g YES! ŠE PRED 40. LETOM 
< OPAŽENI V POSLOVNEM SVETO
f) Prednost Slovenije mladi menedžer 2005 in ostali štirje nominiranci 
[i] vidijo v izobraženem kadru, ki je še vedno poceni v primerjavi z evrop

skimi kolegi.
B

N
Škrabčev skedenj je bil za srečanje mladih sloven
skih poslovnežev logično izbrana lokacija, saj je 
njegov lastnik Janez Škrabec že leta prepoznan 
kot vrhunski poslovnež. Združenje YES je bilo 
ustanovljeno šele leta 2004, tako da si bo letos 
začelo pridobivati medijsko pozornost. Pripravlja 
tudi okrogle mize, kot je bila v Hrovači 12. aprila o

Nominiranci za naziv Mladi menedžer 2005 (z leve): Robert Ličen - 
zmagovalec, iz podjetja Akrapovič, Marko Kryžanovski iz AC Intercara, 
Milana Lah iz Probanke, moderatorka, Rok Vodnik iz Kolektorja in 
Mateja Jesenak iz Mercatorja

Gromek smeh se je sprožal ob mlekarcah z Radia Mlajku, ki 
poživlja dogajanje v Hrovači in Skednju s pojočo domačo 
govorico in domislicami na račun aktualnega dogajanja. Tisti 
večer jim je dogodek res šel na roko in bi najraje svoje hčere 
prodale bogatašem, ki so Hrovačo napolnili s prestižnimi 
znamkami avtomobilov...

Ivančni Gorici, postalo pa je eno najprepoznavne- 
jših proizvajalcev izpušnih sistemov za dirkalne 
motorje, ki v svetu dosegajo 10-odstotkov višjo 
ceno. Njegov lastnik Igor Akrapovič je bil lani 
izbran za podjetnika leta. Bil je zgrožen, ko so ga 
novinarji vprašali, če je to družinska firma.

"Moja žena in otroci nimajo nič 
pri tem, gre le za tradicijo,"je 
pojasnil lastnik. Filozofija 
uspešnega podjetja je po 
mnenju mladega mene
džerja 2005 Lična v tem, da 
poskušamo biti inovativnejši 
od Japoncev in hitrejši od 
Američanov. Potrebno pa je 
tudi dobro podporno okolje, 
ki ga v Sloveniji še ni. 
"Davkarji smatrajo podjetnike 
za potencialne lopove." 
Robert Ličen nasprotuje 
egalitarizmu, ki v Sloveniji 
prevladuje, saj naj bi nihče 
ne izstopal od poprečja.
"A podjetniki ne morejo biti 
poprečni, ker morajo poleg 
veliko garanja in odrekanja 
tudi tvegati, drugače ne prof- 
hirajo," je dejal Ličen, ki je s 
svojimi neposrednimi in jas
nimi izjavami vzbujal po

zornost poslušalcev.
Menedžerji so bili enotni, da je ena 
glavnih cokel gospodarskega razvoja v 
Sloveniji, da država nima določenih pri
oritet razvoja in da ne spodbuja ustvar
janja dodane vrednosti. Birokratski 
postopki so še vedno prezapleteni in 
dolgotrajni in pri tem ne odtehta dejstvo, 
da si eden izmed podjetniških paradnih 
konjev. Podjetje Akrapovič tako že 3,5 
leta čaka na gradbeno dovoljenje za nov 
proizvodni obrat, kjer namerava zaposli
ti še 100 ljudi. "Na Slovaškem, s katerim 
se tako radi primerjamo, lahko v pol leta 
zgradite celo halo, pri nas pa v tem času 
ne dočakate nitijavnega odpiranja pred
logov za spremembe zazidalnega načr
ta," je opomnil Marko Kryžanovski iz AC 
Intercara, ki predlaga, da se z zakonom 
omeji trajanje upravnih postopkov.

dilemah gospodarskega razvoja, ter želi postati 
vplivna nevladna, nepridobitna in nepolitična orga
nizacija. V oblikovanje vladne strategije na 
področju gospodarstva so se že vključili nekateri 
njegovi člani, okoli 70 pa jih je o razvoju razpravl
jalo tudi pri nas. V prvi vrsti so bili to nominiranci za 
naziv Mladi menedžer 2005. Tega je prejel Robert 
Ličen iz podjetja Akrapovič. Slednje ima sedež v

V

Slovenski menedžerji so zelo izobraženi, manj
ka jim le operativnih znanj. V ZDA jih pri 22 letih 
vržejo v vodo in se zato hitreje naučijo vodenja, 
je dejal Marko Kryžanovski. Na Japonskem pa 
je odločanje prepuščeno starejšim ljudem. 
"Star moraš biti 60 let, da lahko postaneš direk
tor. Če ti je uspelo to postati prej, si moral imeti 
blazno srečo, da so vsi pred teboj že pomrli, "se 
je slikovito izrazil Robert Ličen.

Fleksibilnost našega gospodarstva po mnenju 
nominirancev omejuje tudi togost delavcev, ki po 
navadi niso pripravljeni delati več kot 30 km izven 
svojega doma, medtem ko je za propad slovenskih 
delovno intenzivnih panog, kot sta tekstilna in 
obutvena, kriva slaba presoja lastnikov. Ti niso 
pravočasno avtomatizirali proizvodnje, potem ko 
so izgubili poceni delovno silo, je dejal Rok Vodnik 
iz Kolektorja. Primanjkuje nam tudi uspešnih inov
ativnih podjetij, ki bi si upala več tvegati in bi svoje 
priložnosti iskala kje dlje kot samo na trgih bivše 
Jugoslavije. Ostaja 
pa nam ena pomem
bna prednost: 
imamo poceni izo
bražen kader, zato 
smo konkurenčni 
trgom EU.
Za ugodnejšo pod
jetniško in gospo
darsko klimo se bo 
morala država potru
diti tudi z reorgani
zacijo svojega me
galomanskega sis
tema, in to po 
načelu, da bi bilo 
treba državno upra
vo voditi kot podjetje, kar lahko v končni fazi 
pomeni, da se zaposlenega zaradi nesposobnos
ti odpusti, je dejal Ličen, ki se mu zdijo sporne tudi 
državne subvencije gospodarstvu. "Tistemu, ki 
dobro dela, država jemlje denar, da ga lahko da tis
tim, ki delajo slabo." Lahko pa se podjetja za denar 
obrnejo na banke, saj ga je po besedah Milane 
Lah iz Probanke za dobre projekte predvsem 
malih in srednjih podjetij dovolj in po primerni ceni, 
medtem ko je še vedno na voljo premalo denarja 
za t.i. tvegani kapital, je dejala soavtorica interne 
okrožnice Probanke, ki je ravno na dan okrogle 
mize vznemirila javnost: Ženske naj bi v službi 
nosile samo krila, ne več hlač.

Mlade menedžerje spremljala in fotografirala
Alenka Pahulje

Z županom o....

TUŠ IN MERCATOR 'na čakanju'

Trgovska centra TUŠ in Mercator se zanima
ta za gradnjo oz. razširitev lokacije. Direktor 
TUŠ-a menda na svoje vprašanje, ali obstaja 
kje v občini ustrezna lokacija, ni dobil odgov
ora, na sestanek z Vami pa menda čakajo 
tudi predstavniki Mercatorja.

Na Občini Ribnica se je v zadnjih nekaj mesecih 
zglasilo več morebitnih investitorjev v izgradnjo 
nakupovalnih centrov. Z vsemi so bili opravljeni 
razgovori, vsem smo posredovali želene podatke. 
Med interesenti so bili tudi predstavniki, ki 
zastopajo TUŠ in predstavniki Mercatorja. 
Direktor Trgovskega centra TUŠ je sicer na 
splošno spraševal o možnih lokacijah. O njih sem 
mu dal splošna pojasnila, o konkretnih lokacija 
pa se nisva pogovarjala.
Predstavniki delniške družbe Mercator so 
Občino seznanili s predvideno obnovo in razšir
itvijo blagovnice, vendar se je v postopkih ugo
tovilo, da lastništvo parcel še ni urejeno. 
Razgovori s predstavniki Mercatorja še vedno 
potekajo in na razgovor z mano nihče ne čaka. 

Kakšno politiko vodi Občina do ustanavljan
ja novih trgovskih centrov ali širitve obsto-

Zbšbto

Robert Ličen, mladi 
menedžer 2005



PARADNI KONJ 
INVALIDSKEGA PODJETJA 
OSTAJA MAROF
Ribniško invalidsko podjetje je v leto 2005 stopilo z 10 
milijoni tolarjev dobička, v začetku leta pa prenovilo svoj 
gostinski obrat

Potem ko je bilo leta 1999 ustanovljeno 
Invalidsko podjetje Ribnica, je združevalo 
200 zaposlenih, od tega 40% delovnih invali
dov nekaj ribniških gospodarskih družb.
Nato je leta 2002 prišlo do razdružitve z 
Inlesom, vse od takrat pa po besedah nje
gove direktorice Nevenke Lesar doživlja 
temeljito prestrukturiranje, predvsem na 
ponudbi prehrane, ki jo ima enota Marof v 
Kočevju. Ta je februarja dočakala prenovo 
prostorov in tudi bolj izbrano ponudbo 
hrane, ki ne obsega več samo malic in cater- 
ing strežbe, marveč tudi posebno gas
tronomsko in kulinarično ponudbo, a la 
carte, za bolj zahtevne goste. Ti so ponavadi 
protokolarni gostje, kot sta bila na primer 
veleposlanika Nizozemske in Italije, usluge 
pa za zdaj povečini koristijo kočevska občina 
in tamkajšnja podjetja. Najbolj rastemo na 
Kočevskem in v Cerknici, o kaki ribniški enoti 
Marofa IP pa še ne razmišljamo, so pa razvo
jni načrti dokaj 
drzni,je dejala di-rektorica, ki jih soustvarja 
skupaj s petimi člani kolegija oz. 
menedžmenta. V prenovo Marofa so šli skupaj s 
podjetjem Grča, investicija pa je bila vredna 80 
mio SIT, v obdobju od 2003 pa so za investicije 
porabili preko 100 mio SIT ti. privarčevanih sred-

Gostinski obrat Marof

štev. IP je sicer 
napol javno pod
jetje, saj letno 
dobi od države 
kar precej 
namenskega 
denarja, ki ga 
mora porabiti za 
razvoj delovnih 
mest, podjetja in 
usposabljanje 
zaposlenih, še 
bolje pa se mu 
piše z novim 
zakonom o 
invalidskih pod
jetjih, ki prinaša 
kvotni sistem. Z 
njim bodo lažje 
prihajala do 

novih poslov, saj bodo naročniki oproščeni plači
la kvote državi, tudi če ne bodo imeli zaposlenih 5 
odstotkov invalidov, je dejala Lesarjeva, ki skupaj 
s strateško skupino oblikuje predlog podza

Direktorica IP Ribnica Nevenka 
Lesar želi ustvarjati perspektivna 
delovna mesta

konskega akta. Najbolje se je lotevati poslov, ki 
prinašajo produktivna delovna mesta in dober 
izkupiček, pravi Lesarjeva, "zato se bodo nadalje
vale investicije, ki prinašajo večje donose, večjo 
dodano vrednost in nova delovna mesta." 
Ribniški IPse je poleg gostinske ponudbe, kjer je 
zaposlenih 27 ljudi, lotil še pralnice, ki jo uporabl
jajo pravne osebe, že vsa leta pa dela tudi na 
kovinskem programu. Od časa razhoda z Inlesom 
je obstal pri 130 delavcih, od tega je 57 delovnih 
invalidov, ki so jih tja napotili ribniška Občina, 
ITPP, Pletilnica in Gradles. Kadrovske zamenjave 
so bile precej pogoste ker so bile za izvajanje 
novih delovnih nalog nujno potrebne, meni direk
torica, ki je 15. aprila sklicala skupščino z 
družbeniki. Seznanili so se z informacijo, daje IP 
Ribnica v letu 2004 ustvarilo 10 mio SIT dobička, 
kar pomeni z letom poprej 29-odstotno rast, 
medtem ko se je prodaja povečala za 21%.

Alenka Pahulje
Foto AP in foto arhiv IP Ribnica
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ječih? Jim gre naproti s predlogi in zagotavl
ja prostorske pogoje ali ne?

Občina Ribnica nima v lasti večjih kompleksov, ki 
bi bili primerni za gradnjo nakupovalnih centrov, 
sicer pa Občina ne nasprotuje njihovi gradnji v 
okviru veljavnih prostorskih aktov.

GORENJSKA CESTA NEPOPOLNO 
OBNOVLJENA

Pred leti, ko je potekala obnova Gorenjske 
ceste, je bilo rečeno, da bo potekala do 
naselja Breg, vendar se je zaustavila ob tabli 
Ribnica. Tako hiše do Brega nimajo urejene

infrastrukture ter imajo zaradi dotrajanih cevi 
slab pritisk vode. Pričakujejo tudi pločnik - 
vsaj z ene strani- ter javno razsvetljavo.
Kdaj se bo nadaljevalo z investicijo? 

Infrastruktura na delu Gorenjske ceste, kije izven 
naselja, je potrebna obnove. Zavedati se 
moramo, da je tako za gradnjo hodnika za pešce 
kot infrastrukture potrebno pridobiti zemljišča, ki 
so danes v lasti fizičnih oseb. Z izgradnjo pločni
ka na delu, za katerega Občina ni uspela pridobiti 
zemljišča, se je takrat investicija končala.
Za odkupe zemljišč in za samo investicijo pa je 
potrebno zagotoviti tudi proračunska sredstva, ki 
v letošnjem letu niso na razpolago.

JARA KAČA NEPLAČNIKOV OGRE
VANJA IN NAJEMNINE

Menda se čisto nič ne zmanjša število 
neplačnikov ogrevanja in najemnine v 
stanovanjskih blokih. Koliko dolgujejo 
največji dolžniki in zakaj se ne določi neka 
kritična meja oz. znesek ter ukrepa v primeru 
neplačevanja?

Število neplačnikov - najemnikov občinskih 
stanovanj - se realno zmanjšuje, saj je Občina 
nekaj največjih neplačnikov izselila. Še vedno 
ostaja velik saldo neplačanih obveznosti iz naslo

va najemnin. Po stanju na dan 30. 3. 2005 je 
navedeni znesek nekaj pod 9 mio SIT. Pri vseh 
neplačnikih pa se pojavlja tudi problem visokih 
zamudnih obresti. Zakonske zamudne obresti v 
daljšem obdobju neplačevanja hitro naraščajo in 
predstavljajo vse večje finančno breme najemni
ka. Stanje obresti na dan 30.3. 2005 znaša nekaj 
nad 6 mio SIT. Zaradi neplačevanja najemnin in 
po neuspešnem opominjanju se je Občina že v 
letu 2001 odločila izterjati neplačane obveznosti 
vseh najemnikov, ki dolgujejo več od treh 
neplačanih najemnin. Občina bo s postopki 
izvršb in z vlaganjem tožb za izselitev tudi nadalje
vala.

Najvišji dolg za najemnino neprofitnega 
stanovanja menda znaša 2 mio SIT. Ali bo 
sploh izterljiv, glede na to, da gre za socialni 
primer?

Navedba, da najvišji dolg za najemnino neprofit
nega stanovanja znaša 2 mio SIT, je točna. 
Znesek je seštevek dolga najemnin in zakonitih 
zamudnih obresti. Glede izterljivosti tega dolga 
ne moremo prejudicirati.
S podatkom o stanju neplačil zaradi ogrevanja ne 
razpolagamo, saj navedene terjatve vodijo 
dobavitelji.

Pripravila Alenka Pahulje

.Rešeto
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Z DOBRODELNIMI PLESI 00 
DENARJA ZA SOCIALNO ŠIBKE
V šestih letih obstoja so ribniški lionisti zbrali vsaj 17 mio SIT denarne 
pomoči, ki so jo razdelili v domačem okolju

Natančen pregled zbranih finančnih 
sredstev v obdobju od ustanovitve, 
leta 1999, do leta 2003, pokaže, daje 
LC Ribnica uspelo zbrati kar 14,9 mio 
tolarjev, če ne prištejemo zadnjega 
dobrodelnega plesa. Sicer pa so 
plesi, ki so skoraj vsakoletna stalnica 
kluba, k temu znesku doprinesli 4,2 
mio SIT, ostali zbrani prostovoljni 
prispevki pa 10,6 mio SIT. Klub je 
poskušal delovati po načelu, da za 
svoje akcije porabi čim manj, podari 
pa čim več, in tako je razdelil 11,4 mio 
SIT. Najbolj radodaren je bil v letu 
2001, ko je podaril 4,5 mio SIT, drugo 
najuspešnejše pa je bilo leto 2003, ko 
je razdelil 2,6 mio SIT denarne 
pomoči.
Lani plesa ni bilo, letošnji pa je pravkar 
minil. 16. aprila se je v gostišču Kovač 
na Jasnici zbralo 109 gostov, ki so 
skupaj z vstopnino, srečelovom in donaci
jami uspeli zbrati najmanj 2 mio SIT, končni 
znesek pa naj bi bil še višji. Slovesnosti se 
je pridružil tudi guverner 129. slovenskega 
distrikta Janko Arah, ki je bil presenečen 
nad vsoto do sedaj zbranih sredstev. 
Navzven se klub ni kazal javnosti, razen v 
primerih, ko je šlo za akcije, v katere so se 
vključile tudi širše lokalne skupnosti. Delno 
zato, ker člani niso želeli vzbuditi občutka, 
da to počno le zaradi medijske pozornosti, 
hkrati pa niso želeli izpostavljati stisko ljudi, 
ki so bili deležni pomoči.
Zadnji dve leti je bila klima za lionse nas
ploh neugodna, tudi v Sloveniji, ki letos 
praznuje 15. jubilej obstoja slovenskega 
lions distrikta. Potem ko se je v svetu na 
široko razpravljalo o krizi lionizma, so se

Predsednica Alojzija Zakrajšek (četrta z leve) je podelila priznanja članom 
za aktivno delo v klubu

nekateri slovenski klubi znašli še pod ostro lupo 
medijev, ki so nekaterim članom očitali, da so v 
klubih le zaradi prestiža.
Ribniški klub je že od vsega začetka želel pose
bej delovati v domačem okolju, in je tako leta 
2001 sprožil akcijo za nakup ultrazvoka, ki ga je 
nato podaril Zdravstvenemu domu dr. Janeza 
Oražma. Zanj je zbral 2,7 mio SIT. Toda ker so 
bile potrebe omenjenega zdravstvenega doma 
velike, se je LC Ribnica odločil še za eno pod

poro zdravstvu in je tako v celoti finan
ciral nakup refraktometra, naprave za 
pregled oči, za katero je namenil 1,5 
mio SIT.
Med večje investicije se šteje tudi 
pomoč slabovidnim, za katere se je 
kot najbolj uporabna izkazala pomoč 
pri nakupu prilagojene računalniške 
opreme. Zanjo je LC Ribnica v vsem 
obdobju delovanja namenil slabih 2,4 
mio tolarjev. Pomembnejši znesek že 
ves čas namenja tudi invalidom pri 
uporabi bazena (1,2 mio SIT), poma
gal je socialno ogroženim družinam, 
pri nakupu pripomočka za gibanje 
invalida po stopnicah (gosenica); 
družinam, ki so izgubile imetje v 
požaru v Loškem Potoku, štipendiral 
otroke iz socialno šibkejših družin, 
pomagal v akcijah ribniške OŠ dr. 
Franceta Prešerna in Vrtca Ribnica, 
podpira informacijsko pisarno Društva 
UP, ki skrbi za zasvojence z 

mamili...Vsega skupaj je bilo izvedenih 
preko 30 akcij. Člani, ki prihajajo iz različnih 
področij družbenega in gospodarskega 
življenja, so se odzvali tudi na vrsto manjših 
prošenj: nekdo je morda rabil denar zgolj 
za plačilo položnic, nekje oče 
samohranilec ni zmogel več plačevati 
otroku vožnje v šolo v Ljubljano, spet drug
je je družina živela v slabih bivanjskih pogo
jih in ji je LC Ribnica podaril kuhinjo... 
Ribniški lioni so na letošnjem dobrodel
nem plesu v družbo 28-tih slovesno sprejeli 
še enega člana, ministra Janeza Drobniča, 
in tako utrjujejo Slovenci po številu lionistov 
drugo mesto v Evropi.

Prireditev je obiskal tudi guverner slovenskega distrikta Janko 
Arah (drugi z leve). V družbi s predsednico (druga z desne) in z 
ribniškim županom.

Alenka Pahulje
Foto Marko Burger

Na aprilskem dobrodelnem plesu je bil med 
člane LC Ribnica sprejet tudi minister Janez 
Drobnič

LC Ribnica so do sedaj vodili naslednji predsed
niki: Hubert Kosler, Olga Tanko, Leopold Trdan, 
Alenka Nadler Žagar, Matjaž Ložar in zdajšnja 
predsednica Alojzija Zakrajšek, ki je svoj enoletni 
mandat pospremila z naslednjimi besedami: "Pot 
je dobro tlakovana, s človekoljubnimi dejanji, in 
začrtali smo jo v pravo smer..." Z njo smo se o tej 
poti tudi pogovarjali...

Bi po 6 letih lahko rekli, da je LC Ribnica 
opravil svoje poslanstvo?

Prav gotovo. Poleg poslovnega duha je tu čutiti 
velik humanitarni navdih in sem prepričana, daje 
klub izpolnil svoje poslanstvo tako po dejanjih kot 
tudi z dostojno držo članov kluba.

Zanimivo je, da je klub želel prav posebej 
prisluhniti potrebam domačega okolja in da 
si je to zastavil kot prioriteto...

Nikoli nismo odklanjali tudi širšega sodelovanja 
in smo pomagali tudi pri naravnih katastrofah, kot 
je bil cunami. Včlanjeni smo v organizacijo za 
mednarodno pomoč, tako vsak član posebej kot 
tudi cel klub. Financiramo in podpiramo tudi 
dejavnosti slovenskega distrikta, za zdaj pa še

nismo šli v neko širšo regijsko akcijo, ker 
opažamo, da je že v domačem okolju veliko 
potreb po pomoči. Vsak tolar zato skrbno prete
htamo in ga damo tistim najbolj potrebnim.

Ali se lahko izpostavi kaka akcija, na katero 
ste posebej ponosni?

Nikakor ne..Tudi če smo uspeli kupiti eno samo 
lečo, je ta za posameznika, ki jo je rabil, tako zelo 
dragocena, da se pridobitev ne da meriti le s 
količino denarja, ki je bil porabljen. Dati je treba 
tistemu, ki potrebuje. Sreča ob tem nas vedno 
znova oplemeniti in spodbudi k nadaljnjemu 
delu.

Ribniški lioni prihajajo iz vseh vetrov - kako 
trdna družba je to po 6 letih delovanja?

V klubu je zelo prijateljsko vzdušje. Vsak je sicer 
zelo angažiran v svoji poklicni sredini, toda akcije 
so tiste, ki pokažejo, da smo vsi tukaj samo za 
eno stvar: pomagati. In zato so naše akcije bile 
tudi vedno tako uspešne.

‘Alojzija Zakrajšek bo letos zaključila svoj enoletni man
dat, nadomestila pa jo bo Majda Vrh.
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Dr. Alenka Nadler Žagar, spec. splošne 
medicine, jev Vivini tradicionalni akciji 
Moj zdravnik, kije letos potekala že 
devetič zapored, prepričljivo dobila 
največ glasov za naj družinsko zdravni
co 2005. Svoj glas je oddalo 11.853 glaso
valcev, in sicer za kar 1535 zdravnikov 
širom po Sloveniji Svoj glas so lahko odd
ajali glasovalci tudi preko radijskih 
postaj, tudi preko Radia Univox, kjer 
poslušalci vedno oddajo ogromno svojih 
glasov za ribniške in kočevske 
zdravnike. Glas za zdravnika je nekako 
zahvala ljudi za opravljeno delo, a tudi 
spodbuda za srčnost v odnosu med bol
nikom in zdravnikom. Za etičnost in 
korektnost akcije ter poteka glasovanja 
skrbi strokovna komisija, ki jo sestavjjar 
jo ugledni medicinski strokovnjaki. 
Slavnostne prireditve, kije potekala na 
Ljubljanskem gradu 31. marca, seje 
udeležil tudi podpredsednik državnega 
zbora Vasja Klavora^ kije poudaril, da 
akcija opozarja slovensko javnost na 
vrednost in poslanstvo zdravniškega 
poklica. Opozoril je tudi, daje v javnosti 
vse premalo pohval, odkritega priznanja, 
spoštovanja in občudovanja za dobro 
opravljeno delo tistim, ki vsakodnevno 
delajo v splošnih ambulantah in obisku
jejo bolnike.

Dobitniki priznanj 'Moj zdravnik 2005' so:
'Moj zdravnik 2005' - Maksimiljan Damjan, dr. med., spec. splošne medicine, iz Šentilja 
'Moja družinska zdravnica 2005' - Alenka Nadler Žagar, dr. med., spec. splošne medicine, 
iz Ribnice (prva z leve)
'Moja ginekologinja 2005' - Magda Stražar, dr. med., spec. ginekologije in porodništva, iz 
Škofje Loke
'Moja pediatrinja 2005' - Lidija Odorčič, dr. med., iz Kočevja

DR. ŽAGARJEVA - ‘MOJA 
DRUŽINSKA ZDRAVNICA 2005’

Dr. Alenka Nadler Žagar, Moja družinska zdravni
ca 2005, dela v Zdravstvenem domu Ribnica. Še 
kot majhna punčka si je želela postati zdravnica, 
prvič pa je svojo željo zapisala na papir v osnovni 
šoli, ko so pri prof. Debeljaku pisali spis. Ko se je 
vpisovala na študij, je bila njena izbira le študij 
medicine in si kar ni predstavljala, kam bi še sploh 
šla, če morda na medicino ne bi bila sprejeta. 
Seveda je bila skrb odveč. Na koncu študija je 
sicer kolebala med klinično in splošno medicino, 
nazadnje pa se je odločila za slednjo. Kot zdravni
ca je začela delati najprej v Kočevju. Zaveda se, 
kako je pomembno strokovno znanje in stalno 
izpopolnjevanje in usposabljanje. Pred sedmimi 
leti je naredila tudi specializacijo splošne medi
cine.

Ali ste spremljali akcijo, v kateri ste dobili ta
laskavi naziv?

Za akcijo sem vedela, nisem je pa spremljala, zato 
me je ta naziv presenetil.Prepričana sem, da je po 
Sloveniji še veliko dobrih zdravnikov, ki morda 
niso bili v akciji niti omenjeni. Zdi se mi prav, da se 
morda tudi na tak način javnosti predstavi naše 
delo, saj se pogosto govori o aferah, malo pa o 
dobrih stvareh in požrtvovalnosti.

Koliko Vam pomeni naziv 'Moja družinska
zdravnica 2005?

Potrditev, da sem izbrala pravo smer, pravi poklic 
in da delam dobro. Pomeni pa mi tudi spodbudo 
za naprej in hkrati odgovornost do ljudi, bolnikov; 
je zaveza, da se še naprej trudim in strokovno 
izpopolnjujem.

Obstaja kaka formula za 'Mojega zdravnika? 
Osnova je gotovo znanje, strokovnost, po drugi 
strani pa je treba znati poslušati paciente. Vzeti si

moraš čas za vsakogar, kar je včasih problem. 
Opredeljenih imam nekaj več kot 2100 bolnikov 
in v osmih urah sprejmem v povprečju od 50 do 
60, pa tudi do 100 pacientov. Tako pride v 
povprečju 7 minut na enega. Včasih rabi pacient 
več časa, včasih manj.
Dr. Žagarjeva je izpostavila tudi problem polnih 
čakalnic, ko pacienti dolgo čakajo na vrsto. 
"Rešitev je naročanje po telefonu za ne nujne 
obiske in kontrole za teden vnaprej. Tudi bolnikov 
čas je dragocen in na ta način bomo k temu 
pripomogli. Na začetku uvajanja bo gotovo kriza, 
dokler se sistem ne uteče. Izkušnje iz otroške 
ambulante kažejo samo dobro."

Ali se zgodi, da pacient ni zadovoljen?
Se zgodi, tudi pri meni se je že zgodilo. Vsi 
delamo napake, prav je pa, da se napaka prizna. 
Prepričana sem, da je nihče ni naredil nameno
ma. Gotovo pa je razlika, ali je to storjena napaka 
ali gre za sosledje dogodkov. Pacientu, ki se 
pritoži, svetujemo, da se obrne na vodstvo ZD, 
najprej na direktorja. Nato pa to preuči strokovna 
komisija. Ljudje morajo dobiti pojasnila in tudi 
možnost vpogleda v dokumentacijo. Vse bolj so 
poudarjene pravice pacientov. In prav je tako, ven
dar pa ima pacient tudi dolžnosti. Prva je gotovo 
ta, da skrbi za svoje zdravje. Letošnji svetovni dan 
zdravja je bil v Sloveniji posvečen ravno bol
nikovim pravicam. Zdravstvo bo pod nadzorom, je 
pa težko in ni prav, da javnost presoja strokovne 
stvari. Te morajo biti pod strokovnim nadzorom.

Kaj Vam polepša zares težek dan?
To so moji otroci. Polepšajo mi dan že s tem, ko 
se ob prihodu domov obesijo name, mi povejo, 
kako je v šoli itd.

Družina jo vseskozi podpira in tudi sprejema tak 
način življenja, ki je gotovo precej poseben - 
veliko odsotnosti, delo ponoči in za vikende. 
'Brez razumevanja doma ne bi šlo," pravi dr. 
Žagarjeva. Trije otroci, Blaž (21 let), Jošt (12 let) in 
osemletna Zala ji najbolj polepšajo dan. V 
prostem času se radi odpravijo skupaj na kakšen 
izlet s kolesom, pa na Gorenjsko, saj radi plani
narijo. "Še več bi rada hodila v gore, a enostavno 
ne gre. Uskladiti je treba dežurstva, počitnice, 
dopuste itd. Vsako leto se sicer povzpnemo kar 
na nekaj nižjih hribov, z možem pa tudi na dva do 
tri višje in težje vrhove. Napor vzpona poplačata 
lep pogled in zadovoljstvo nad uspešnim pod
vigom... pa npr. čudoviti kozorogi kot lani na 
Bovškem Gamsovcu..."

Kako preživlja 'Moja družinska zdravnica
2005' svoj prosti čas?

Likam, kuham in aktivno preživljam čas z družino, 
kot že prej opisano. Rada preberem tudi kakšno 
knjigo, toda žal mi za več branja velikokrat zmanj
ka časa.

Kako naprej?
Pomembna sta mi strokovno izpopolnjevanje in 
človeški odnos do pacientov in sodelavcev. Delo 
v ambulanti je timsko, že od sprejemne pisarne 
naprej. Medicinska sestra ima pomembno vlogo 
pri tem sodelovanju in pacientu. Med drugim 
lahko doprinese tudi veliko zadovoljstva v delo in 
odnos. Ravno zato bi se zahvalila svoji medicinski 
sestri Branki Špoljarič, s katero delava že kar 
nekaj let.

Tako smo povabili še medicinsko sestro Branko 
Špoljarič, da se fotografira skupaj z dr. Žagarjevo, 
in je hitro pridala, da doktorico naravnost občudu
je: "Požrtovalna je in mislim, da res neverjetna - 
do pacientov in sodelavcev. Zahvaljujem se ji tudi, 
da je za revijo Viva poudarila timsko delo im me 
celo omenila," je z nasmehom dejala sestra 
Branka Špoljarič.

Zdenka Mihelič
Foto Tihomir Odorčič

M

Rešeto

1/
^I

<Z
H

IE
-T

 IlkM
IS

VJ
VI

 <1
7!



ai
vX

 JL
ZO

O
^l

 C
EO

Padla pobuda SDS za predčasne volitve župana

PRORAČUN SPREJET, ŽUPAN 
OSTAJA ŽUPAN
Proračun za 2005 je bil sprejet, proti so bili le svetniki SDS, ki so pred- 

: lagali tudi predčasne volitve za župana, saj opažajo, da ga pri odločit
vah preglasuje celo lastna stranka

Na naslednji seji bodo svetniki v središče 
razprave postavili ravnanje ravnateljice Vrtca 
Andreje Hojč, ki naj bi si po mnenju nekaterih 
želela izplačati dodatek za svetovalno delo, ki ji 
po pogodbah menda ne pripada. Gre za zahte
vo po plačilu dodatka za minulih pet let, skupaj 
s pripadajočimi obrestmi. Denar ni bil izplačan, 
ker je vmes posegla Občina, sprejet pa je bil 
predlog Mihe Kluna, da se ravnateljico povabi 
na sejo, saj po njegovem mnenju obstaja "sum, 
da je storjeno kaznivo dejanje, ker je skušala pri
dobiti korist iz naslova premoženja občine, ki ji 
ne pripada."
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Marčevska redna seja 
občinskega sveta je obeta
la polemiko že zavoljo tega, 
ker se je bilo treba odločati 
o proračunu za leto 2005, 
na katerega so bile v prvi 
obravnavi podane številne 
pripombe, ker naj bi bilo 
načrtovanih premalo pro
jektov in investicij ter še 
manj sofinancerskih sred
stev. Kljub temu večjega 
razpravljanja ni bilo, niti 
pripomb na proračun, le 
dodatni amandmaji, pri 
čemer je najbolj udaren 
prišel iz vrst SDS. Odprla 
naj bi se nova postavka 
"volitve" v višini 4 mio SIT, 
da bi se občina lahko z 
novimi volitvami in novim 
županom "izognila še več
jemu razvojnemu zaosta
janju". Zavoljo odsotnosti

Pogovor med svetniki LDS in SLS (z leve: Sonja Lalič, 
Benjamin Henigman in Marko Obrstar)

Svetniki so na marčevski seji sprejeli 
proračun za leto 2005

Pobuda SDS za predčasne volitve
(povzetek)

Ugotavljamo, da je trend gibanja prihodkov, 
predvsem sofinancerskih, izredno slab. Kljub 
temu daje primerna poraba v letu 2005 za 106 
mio SIT višja kot v letu 2003, je proračun v letu 
2005 nižji za 2 mio SIT. Bistveno so se znižala 
tudi načrtovana sofinancerska sredstva. Samo 
letos so kar za 104 mio SIT nižja kot lani.
...Ker se dolgoročnih programov in projektov 
Občina v tem obdobju ni lotila, je jasno, da je 
nastala luknja. In bolj ko odmikamo ustrezne 
odločitve, večji bo tudi izpad sofinancerskih 
sredstev in neposrednih investicij države in 
težja bo popotnica prihodnjemu mandatu.

Svetnika SDS, Miha Klun (levo) in Vinko Levstek sta pojasnjevala pobu
do o predčasnih volitvah

poslanca Jožeta Tanka in 
neglasovanja SDS svetnice sta 
bila na koncu za tako pobudo 
le dva svetnika SDS, župan pa 

pobude ni sprejel za dobronamerno in jo je 
označil kot brezpredmetno. Miha Klun, ki je 
amandma pojasnil, je dejal, naj se županu in 
občinski upravi postavi ogledalo ter vpraša sveto
valce, ki so obljubljali razcvet, kje ta je. "Tistih, ki 
so tako obljubljali pomoč županu, ni od nikoder. 
Zaskrbljujoče pa je, da ga preglasuje celo njego
va lastna stranka."
Stranka vseeno upa, da se bo v razpravo o delu 
župana, lokalne koalicije, občinske uprave in poli
tičnih strank vključila širša javnost. Cilj naj bi bil 
iskanje razvojnih možnosti, ambicij in perspektiv 
občine. Kolikor je znano, seje polemika v manjših 
krogih že začela, med drugim v gospodarskih. 
SDS ni uspela tudi z amandmajem, da bi se 
postavka "odkupi zemljišč" preimenovala v 
"odkup železniškega zemljišča ob Inlesu", ki bi 

bila visoka 5 mio SIT. To bi 
bilo nujno za ureditev 
prometnice, ki bi osebni in 
tovorni promet z Inlesa, Rika 
in iz Male gore navezala na 
servisno cesto. Svetniki so 
zavrnili tudi amandma, po 
katerem bi se postavka za 
sofinanciranje elektronskih 
medijev povečala od dva na 
tri milijone tolarjev za potrebe 
radia Urban. Denar bi SDS 
vzel od Galerije. Ta naj bi 
kljub povečanju sredstev ne 
povečala učinka, saj je 11 
razstav obiskalo 3.000 
obiskovalcev, porabljenih je 
bilo 6 mio SIT, ko pa so 
Galeriji dodelili 10 mio SIT, je

pripravila le 7 razs
tav ter pritegnila 
150 obiskovalcev 
na razstavo, je 
pojasnil Klun. 
Protiargument 
župana, da se mora 
radio Urban še 
dokazati, je Klun 
označil kot samo
voljo, ker potem ni 
pregledno, kdo je 
sploh upravičen do 
denarja iz omen
jenega naslova.
Med razvojne 
načrte pa je 
umeščeno asfalti
ranje ceste na Vrh v 
Rakitnici, ker naj bi 
bili vzdrževalni 
stroški zaradi večje

ga naklona in izpiranja nesorazmerno veliki, ob 
odseku, ki sicer ima asfaltiran dostop z ene strani, 
pa sta tudi dve novogradnji.
4,3 mio SIT pa je LDS vzela s postavke za mrliške 
vežice na Velikih Poljanah za potrebe rokometne 
šole, izdelavo študije o urejenosti mestnega jedra 
ter vzdrževanje snežnega teptalnika. Zaradi tega ji 
je Anica Benčina, NSi, očitala, da nima spošto
vanja do umrlih, vendar se je na njihovo stran 
postavila SLS z županom in Benjaminom 
Henigmanom na čelu, ki se jima zdi 50 mio SIT za 
izgradnjo mrliških vežic odločno preveč in bi 
zadoščala že manj kot polovica tega zneska. 
Proračun je bil po dobrih dveh urah sprejet, kljub 
temu da so se odbori do njega različno opredelili. 
Finančni ga je podprl, a predlagal, da se pripravi 
pregled uresničenih postavk za leto 2004, "da se 
vidi, koliko postavk je bilo le hišnih številk", podpri 
pa ga je tudi odbor za kmetijstvo. Gospodarski 
odbor ga ni podprl, ker se ni pripravil nov plan 
delitve sredstev, ki je bil predlagan na februarski 
seji, problematičen pa se jim je zdel tudi projekt 
knjižnice na Marofu. Slednji je razdelil tudi odbor 
za družbene dejavnosti, zato se do predloga pro
računa ni opredelil, medtem ko je odbor za okol
je pomislek okrog Marofa zadržal za leto 2006, 
ko se bo razpravljalo o njegovi umestitvi v pro
račun. Začasno pa bodo rešeni znameniti ortneš- 
ki oltarji, ki so začeli vzbujati pozornost 
nacionalne javnosti zaradi svoje negotove usode, 
saj jim je Občina uredila začasni depo, kjer bo 
shranjena tudi prižnica. Začeli so se tudi pogovori 
med lastniki ortneške kapele - Koslerjevimi - in 
pristojnimi institucijami, da bi morda s skupnimi 
močmi obnovili kapelo in jo opredelili kot muzejs
ki in kulturni spomenik.

Sejo spremljala in fotografirala Alenka Pahulje
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Irena Nadler, dobitnica zlate plakete

"Kot velik uspeh naše šole v tem 
letu štejemo tudi pozitivno opravl
jen sprejemni izpit na Srednji glas
beni šoli v Ljubljani, ki so ga oprav
ile kar tri naše učenke: Barbara 
Gorše in Kaja Lešnjak - flavta ter 
Zrinka Vlašič - violončelo. Enak 
uspeh smo na šoli zabeležili pred 9. 
leti." Ravnateljica Bernarda Kogovšek

NAIVEČII USPEH 
V ZGODOVINI 
RIBNIŠKE 
GLASBENE ŠOLE

Irena Nadler je ribniški glasbeni šoli prinesla 
največji tekmovalni uspeh v njeni 42. letni 
zgodovini, saj je na 34. tekmovanju mladih glas
benikov Slovenije dosegla najvišje število možnih 
točk in osvojila zlato plaketo in drugo nagrado. To 
je sicer druga zlata plaketa za ribniško glasbeno 
šolo šole Ribnica, toda ponos je toliko večji zdaj, 
ko je Nadlerjeva ena izmed štirih tekmovalcev v 
Sloveniji, ki so sploh prejeli najvišje možno število 
točk, ne glede na vrsto discipline, v kateri so 
nastopali: harmonika, trobila, klavirski duo, kitars
ki duo in komorne skupine z godali.
Irena Nadler je igrala na altovskem krilnem rogu, 
za brezhibnost njenega nastopa pa sta se trudila 
tudi mentor Sašo Balovski in korepetitor 

Aleksander Oražem. Državno tek
movanje se je odvijalo od 18. do 
20. marca v Ljubljani in Mariboru. 
Na njem je nastopal tudi klavirski 
trio z Evo Zakrajšek, Nastjo Bojc in 
Zri n ko Vlašič in prejel bronasto 
plaketo.
12. aprila je vsem nastopajočim na 
državnem in regijskem tekmovanju, 
ki je predhodno potekalo v Sevnici, 
ravnateljica Bernarda Kogovšek 
podelila priznanja in plakete, nato 
pa je sledil še koncert s skladbami, 
ki so bile odigrane na obeh tek
movanjih.

Nagrajenci skupaj z mentorji in korepetitorji Tekst in foto AP

NE ČAKAJ NA MAJ
Večer filmske glasbe v Glasbeni šoli Ribnica

"Oprostite, da vas imenujem Vesna, ker ne vem, 
kako vam je ime. Videl sem vas prvikrat sedaj v 
pomladi, ko vse naokrog cveti. Tudi pod mojim 
oknom so se razcvetele jablane in vsak cvet mi 
govori o vas. Zame ste Vesna. Ko poslušam 
melodijo svojih gosli, se mi dozdeva, kot bi mi 
šepetal daljni odmev vašega glasu. Kadar poletim 
s svojim galebom v višave, vzamem seboj violino 
in igram. In vi niti ne slutite, da gori odmeva 
koprneča pesem o vaših očeh. Nocoj pa ne bom 
igral tam gori pod oblaki, temveč pod vašim 
oknom. In če vas moja serenada vsaj malo gane, 
pridite, daljna moja, ki niti vašega imena ne vem..." 
(s koncertnega lista)
Glasbeniki in glasbenice ter pevke noneta Vitra 
so vsem nam poslušalcem, ne nekje pod oblaki, 
temveč v kar premajhni dvorani Glasbene šole

Ribnica 16. aprila spletli čudovit pevsko-glasbeni 
večer, navdahnjen s pomladjo, ljubeznijo in film
sko glasbo. Organizatorka je bila profesorica vio
line Ksenija Abramovič. V zanimivih in poznanih 
skladbah, kot so med drugim Moon river, New 
York, New York, Let it be, Schindler's list, Over 
the rainbow, Speak softly love, Lepotica in zver 
ter seveda Ne čakaj na maj, so pomladne zvoke iz 
svojih instrumentov izvabljali Jana Rus, Ana 
Pucelj, Erika Bojc, Lucija Geize, Jona Bambič, 
Polona Petrovič, Aleksander Oražem, Ksenija 
Abramovič, Anuša Plesničar, Nika Halas ter 
komorna godalna skupina GŠ Ribnica. Zgodbo 
dveh zaljubljencev izpod peresa Anuše Plesničar 
pa je med glasbo spretno vtkal Tadej Pišek.

Zdenka Mihelič

Nova razstava v Galeriji

Družinski album iz 

Livolda

Sprehodite se po razstavi, ki je na ogled v Galeriji 
Miklova hiša in nosi naslov Družinski album iz 
Livolda.
Iz več razlogov: prestavila vas bo v čas, ki vam 
morda ni več tako blizu in vas bo pogled na "kas- 
trole, protvan in šporhet" spravil v nostalgično 
razpoloženje.

Ko mi je bila predlagana razstava v Galeriji 
Miklova hiša, ni bil problem zbrati fotografije, 
temveč poglobiti se v pretekla leta. Oživiti 
spomine na pokojne...
Bajta, v katero sem se redno vračal k svoji teti in 
njenemu "šporhetu" na drva, s starimi "kastrola- 
mi" in s potico v "protvanu", vse to je bilo zame 
del družine. Zato so ti predmeti na fotografijah 
enako pomembni kot člani družine.

Klavdij Sluban

Avtor Klavdij Sluban, ki izvira iz kočevskega 
Livolda, se je osnov fotografije, s katero se je 
začel redno ukvarjati že pri svojih petnajstih letih, 
učil v Parizu.
Med šolskimi počitnicami v Livoldu pa je začel 
redno beležiti vsakodnevno življenje tetine 
družine, pri kateri je preživel otroštvo. Fotografiral 
je zato, da bi ohranil pristen stik z domačini in 
nastal je arhiv tisočerih fotografij. Izbor šestde
setih vas bo čakal v galeriji do 23. maja. Razstavo 
je avtor posvetil svojim staršem, zbirko pa podar
il Galeriji Miklova hiša.

AP

POPRAVEK

V zadnji številki Rešeta je bilo v članku o reviji 
otroških gledaliških skupin zapisano, da je igro 
Romeo in Julia 21 stoletja režirala Maja Gornik. 
Pravilno bi se glasilo: Majda Ilc Hussein.
Igro so odigrali učenci 8. d razreda OŠ Dr. Ivan 
Prijatelj iz Sodražice.

Naslednja številka 
Rešeta izide 

27. maja.
Gradivo oddajte do 

13. maja.

jfcfiŠEFO

31
 H

>'
I O

J 
IJ

LO
I C

»1
 d 3

1 
IN

1>
1 

fl J
LT

l f
H

>*



SEmrosiErrczT."

^ Huronski smeh ob materinskem dnevu
Gledališka skupina navdušila z uprizoritvijo “Spet doma”
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V Dolenji vasi se je v zadnjih letih razživelo kul
turno življenje, ki ga ustvarja vaška mladina. Od 
začetne ene prireditve, iz katere pa je zraslo zani
manje vse večjega števila mladih in starejših ust
varjalcev, ki si v svojem kraju želijo čim bolj 
popestriti dogajanje, je postavljen 
temelj za druge različne dejavnos
ti. S tem pa želijo tudi okrepiti pri
jateljske vezi in ohranjati delček 
narodnega izročila ter tradicijo 
prireditev skozi vsa leta. Seveda, 
kjer je volja, je tudi moč - živahnost 
razvedrila je predvsem plod nekaj 
izjemnih generacij dolenjevaške in 
okoliške mladine.
Kulturno-umetniško društvo 
France Zbašnik deluje že več kot 
30 let, njegovi začetki segajo tja v 
leto 1974. Takrat so se pod okril
jem društva pripravljale in izvajale 
dramske in lutkovne predstave, 
nastopali so folklora, pevski zbori 
ter se organizirale jubilejne in 
spominske proslave. Proti letu 
1997 je aktiven ostal samo še 
pevski zbor Lončar. Dejavnost KUD-a je v tistem 
obdobju skoraj zamrla. Zato so se odločili za 
ponovno oživitev in skupaj predlagali ter izvolili 
organe. Od tistega trenutka naprej je bil namen 
društva povečanje kulturno-umetniškega delovan
ja v Dolenji vasi ter vsestransko zadovoljevanje

kulturnih potreb prebivalstva in mladine. Povezali 
so se z OS Dolenja vas in organizirali praznovan
je materinskega dne. Prireditev za materinski dan 
je ena izmed prvih, s katero je kulturno-umetniško 
društvo ponovno zaživelo in privabilo nove mlade

člane. Vsako leto je več prostovoljnih nastopa
jočih in celo takih, ki kažejo voljo do ustanovitve 
svoje sekcije.
Že uro pred vsakoletno prireditvijo ob 25. marcu 
je bila dvorana do polovice zasedena. Škatla za 
prostovoljne prispevke se je kar prehitro napolni

la. Pevski zbor Lončar z več kot 50-letno pevsko 
aktivnostjo, je kot vedno odprl prireditev, ki se je 
kasneje izkazala za eno najboljših. Letos so 
nastopile vse sekcije KUD-a, vključno z nekaterimi 
posamezniki. Ljudje so se najbolj nasmejali pri 
uprizoritvi popularne zabavne oddaje Spet doma. 
OŠ je sodelovala z zborčkom učiteljice Bernarde 
Benčina, folklorna skupina mentorice Zalke 
Gorše je zaplesala splet narodnih plesov, mlada 
plesna skupina pa salso, ki se je je naučila pri zim
skih plesnih vajah. Kot vsako leto so tudi letos 
nekaj zapele mlade pevke župnijskega zbora 
župnije Sv. Rok, dekleta plesne šole Bolero pa 

zaplesale. Manjkalo pa ni tudi drugih 
zanimivih skečev in prizorov. Nekaj 
novega so bili fantje okteta 
"dGamabis", ki so pod mentorstvom 
Igorja Oražma za končni pečat zapeli 
narodno pesem in izvedli skladbo 
Zlatana Štipišiča (Gibonnija) - 
"Oprosti". Da bi spremenili klasično 
povezovanje programa z dvema 
odraslima osebama, pa sta namesto 
tega točke napovedovala učenca tret
jega razreda OŠ.
Mira Češarek, zdajšnja tajnica društ
va in vodja prireditve ob 25. marcu, 
pravi: "V redu se mi zdi, da je prired
itev za materinski dan postala res že 
tradicionalna, da so jo domači ljudje 
sprejeli za svojo - to dokazuje tudi 
lepo število obiskovalcev - čeprav se 

je treba vsako leto znova potruditi. Absolutno pa 
vsa stvar ne bi tako dobro uspela, če ne bi bilo 
toliko ljudi, ki so zanjo pripravljeni žrtvovati precej 
svojega časa in energije."

Petra Stopar
Foto AP

62 let bitke pri Jelenovem žlebu

V Jelenovem žlebu, prizorišču zmagovite bitke 
slovenskih partizanov nad italijanskim okupator
jem in ene najslavnejših bitk na Slovenskem, smo 
njeno 62. obletnico obeleževali ravno na dan, ko 
se je ta bitka zgodila - 26. marca.
Povabilu Slovenske vojske in ribniške občine se 
je odzvalo okrog 500 ljudi, med drugim tudi 
obrambni minister Karl Erjavec. Slavnostni gov
ornik je dejal, da "brez združene Slovenije, pa

čeprav v mejah nekdanje zvezne Jugoslavije, ver
jetno ne bi bilo naše osamosvojitve v 90. letih. V 
tem boju, ki mu je veličino in pomen priznal ves 
svet, predvsem pa zahodni zavezniki, smo 
Slovenci dokazali zrelost, ki jo premore le 
sodoben narod."
Med posebnimi gosti so bili tudi Janez Stanovnik, 
predsednik ZZB NOB Slovenije; generala Alojz 
Hren in Lado Kocjan, poveljnik 25. vojaško-terito- 

rialnega poveljstva, 
podpolkovnik Stanislav 
Sevljak, ter ribniški 
župan Alojz Marn, ki je 
zbrane nagovoril z 
besedami: "S to zmago 
se je utrdilo zaupanje 
prebivalstva, močno pa 
se je razvila tudi udarna 
moč in bojna sposob
nost naših brigad." 
Prireditve se je 
udeležila tudi
Rodoljubna skupina 
Triglav, ki je pozornost 
pritegnila s starimi 
vojaškimi vozili in parti
zanskimi uniformami s 
konca II. svetovne 
vojne. V obdobju, ko 
praznujemo 60-letnico

Slavnostni govornik je bil obrambni minister Karl 
Erjavec

zmage nad nacifašizmom, je bila to zanimiva 
popestritev dogajanja.
V kulturnem programu so nastopili Trobilni kvintet 
Slovenske vojske, MPZ Lončar ter članice ZB 
NOV Ribnica in učenci OŠ Stara Cerkev, ki so 
recitirali izbrane pesmi. Književnost je namreč 
ostala zvesta spremljevalka borcev, ki so v 
presledkih, ko ni bilo bojev, pogosto zamenjali 
puško za pero. V slovenskem prostoru se je pojav
il pravi fenomen, ko so brigade prevzele imena 
pomembnih književnikov iz naše preteklosti, kot 
npr. Gregorčičeva, Cankarjeva in Prešernova. 
Hkrati pa je vojna rojevala tudi nove pesnike; 
poleg Bora in Kajuha še Klusovega Jožo, Vido 
Brest, Janka Vodovnika-Slavčka... Pesem je parti
zanom vzbujala upanje, da kmalu pride pomlad, 
tista prava pomlad - svoboda-, je dejala povezo
valka Irma Grbec.

AP
Foto Drago Mohar

ÄßSßTO

Delegacije predstavnikov brigad, Slovenske vojske in ZZB NOV Ribnica, so 
položile venec pri spomeniku nad breznom.
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Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 
delo za vselej končali, 
v hišo Očetovo šli.
(A. M. Slomšek)

V soboto, 12. marca, ko je na zemljo že padal mrak, 
je tiho odšel naš dragi ata

ANTON MALEŽ1Č
(Rusov ata) 

z Gorenjske ceste 29

Skrb, dobrota, 
delo in poštenje 
tvoje je bilo življenje. 
Delo tvojih pridnih rok, 
sledi ostale so povsod.

ZAHVALA

V 81. letu starosti nas je zapustila naša draga žena, mama, stara 
mama in prababica

Prišel je dan, ko so obmirovale njegove roke, za vedno so se zatisnile 
njegove oči, ostali bodo le spomini in delo njegovih pridnih rok.

Ob tej boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste se od našega ata prišli osebno poslovit, nam izrekli 
ustno in pisno sožalje, poklonili sveče in darove za svete maše. 
Posebna zahvala osebju ZD Ribnica, še posebno sestri Darinki za 
njeno nesebično pomoč, gasilcem PGD Ribnica, vsem zas
tavonošem, pevcem za lepo zapete poslovilne pesmi in 
Komunalnemu podjetju Ribnica.
Hvala tudi gospodu župniku za opravljen obred in lepe poslovilne in 
tolažilne besede.

Žalujoči vsi, ki smo ga imeli radi

JULKA VIDERVOL
iz Rakitnice

Težke so besede slovesa ob boleči izgubi naših najdražjih. Bolečine, 
ki se naseli v človeku ob takem dogodku, se ne da opisati. Žalostne 
trenutke slovesa ste nam olajšali sorodniki, sosednje, prijatelji, znanci, 
vaščani in sodelavci s stiskom rok in z izrečenimi toplimi besedami. 
Hvaležni smo vam za darovane svete maše, cvetje in sveče. Hvala tudi 
vsem tistim, ki ste namesto cvetja darovali za potrebe cerkve.
Posebno se zahvaljujemo gospodu župniku, pevcem, dr. Alenki 
Nadler Žagar in vsem, ki ste pokojnico pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči vsi njeni

Pomlad se prebuja, ptice pojo, 
a tvoje uho jih več slišalo ne bo.
Sonce že sveti, rože cveto, 
a tvoje oko teh lepih barv več zrlo ne bo. 
Položili so te v črno zemljo......

ZAHVALA ^

V 80. letu starosti nas je po dolgotrajni bolezni zapustil naš dragi 
mož, ata, tast, stari ata, brat, stric in svak

TONE VESEL
iz Brež

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem, ki 
ste se v tako velikem številu poslovili od pokojnega ata, izrekli ustno in 
pisno sožalje, poklonili cvetje, sveče in darovali svete maše.
Boglonaj g. kaplanu za molitve in g. župniku za ganljivo tiho slovo ter 
pevcem za zapete žalostinke. Posebno se zahvaljujemo celotnemu 
osebju ZD Ribnica za nudeno nesebično pomoč v času njegove dol
gotrajne bolezni.
Zahvaljujemo se gasilcem PGD Jurjeviča za govor ob grobu, žalno sejo 
ter izkazano čast v pokojnikov spomin.
Hvala KO ZZB NOV in gospe Veri Lavriv za poslovilni govor. 
Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste ata obiskovali v času njegove bolezni, 
ter sosedom Pirnat in Jefnim iz Lipovšice za nudeno pomoč ob smrti.

Vsi njegovi

R535TCMt!fiN!(?A

Srce je dalo vse, kar je imelo, 
nobene bilke zase ni poželo.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dobrega prijatelja, ata, dedka in 

pradedka

JOŽETA JAMNIKA
iz Ribnice

se zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrekli besede tolažbe, darovali 
sveče in cvetje ter ga množično pospremili k njegovemu zadnjemu 
počitku. Še posebej se zahvaljujemo osebju ZD Ribnica, gospodu 
župniku in pevcem za lep obred. Vsem in vsakomur posebej hvala!

Vsi njegovi

ZAHVALA
Ob nenadni in boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta, starega ata, brata, tasta in strica

FRANCETA DROBNIČA
iz Hrovače 9

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, nam izrekli sožalje ter darovali cvetje, sveče in za svete maše.

Vsi njegovi
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Smrt se izlila je v bledo obličje, 
pogled je zaplaval v neznani pokoj, 
ni več trpljenja in bolečine, 
življenje je trudno končalo svoj boj. 
(Gregorčič)

k
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ZAHVALA
ob smrti

ELIZABETE PIBERČNIK
s Prijateljevega trga 6

V življenju le delo in skrb si poznala, 
sedaj si od vsega truda zaspala, 
odšla si tja, kjer ni bolečin, 
a nate ostal bo večen spomin.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše mame

AMALIJE ANDOLŠEK
z Velikih Poljan

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, za darovano cvetje in sveče, sostanovalcem s Prijateljevega 
trga 6 pa za zbrani in podarjeni denar. Hvala gospodu Andreju Muleju 
za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem za lepo zapete pesmi ter 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem, ki ste se poklonili njenemu spominu in jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti. Hvala osebju 
Bolnice Petra Držaja, ki ji je zadnje dni življenja lajšalo bolečine in ji 
nudilo vso oskrbo. Prisrčno se zahvaljujemo za darovano cvetje, sveče, 
sv. maše, izrečeno ustno in pisno sožalje. Zahvala pogrebnikom PGD 
Velike Poljane, pevcem za zapete žalostinke in g. župniku za lepo 
opravljen obred.

Vsi njeni

Za dar tvojega nasmeha. 
Za tvoje potrpljenje.
Za tvojo vztrajno ljubezen. 
Hvala.

ZAHVALA
Ob smrti naše drage mame

NEŽKE LOVŠIN,
po domače Zadnikove mame, 

iz Jurjeviče 11

se zahvaljujemo medicinskemu osebju ZD Ribnica, posebej dr. Alenki 
Nadler Žagar. Posebna zahvala gre tudi vaščanom Kota, ki ste jo spre
jeli za svojo, jo obiskovali in spremili na njeni zadnji poti k cerkvi Sv. 
Križa.
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in pri
jateljem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete maše. 
Zahvala tudi g. kaplanu za lepo opravljen obred, gasilcem PGD 
Jurjeviča za izkazano čast, gospe Zdenki Tomazin za poslovilni govor in 
pevcem za zapete pesmi.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeno zadnjo pot!

Vsi njeni

1?

Navček odhod tvoj je vasi naznanil, 
Znanci, prijatelji, vsi so prišli,
V cvetju, med nami spomin te bo hranil,
V meni srce pa v slovo ti kriči:
HVALA Tl, MAMA, za rojstvo - življenje. 
HVALA za čast, za ljubezen, skrbi. 
HVALA za bisere, vtkane v trpljenje. 
MAMA, naj večna ti lučka gori!

ZAHVALA
V 70. letu starosti nas je zapustila naša ljubljena žena, hčerka, mama 

in sestra

FRANČIŠKA GORNIK
iz Jurjeviče 16

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje ter darovano cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.
Iskrena zahvala tudi gospodu župniku Antonu Berčanu, p. Niku Žvoklju 
in p. Petru Vrabcu za lepo opravljen obred in vse tolažilne besede.
Za vso nudeno pomoč se zahvaljujemo osebju ZD Ribnica, posebno 
dr.Marjeti Kregar Jeranko in patronažni sestri Majdi Starc.

Žalujoči vsi njeni



ZAHVALA ZAHVALA l
Ob izgubi ljubega moža in očeta mF"" ^5«

ob izgubi naše babice in tete

STANETA ZAJCA ^e|iL IVANKE CIBER r
iz Gornjih Lepovč13A, Ribnica iz Blat 7, Dolenja vas S\

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sovaščanom in Zahvaljujem se vsem sorodnikom, vaščanom in

sodelavcem za izrečeno sožalje in tolažbo. Zahvaljujemo se osebju ZD znancem za izrečeno sožalje ter podarjene sveče.

Ribnica za nudeno pomoč, prijatelju Jožetu za poslovilni govor, pevcem Hvala zdravstvenemu osebju ZD Ribnica, dr. Alenki Nadler Žagar,

ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Centru za socialno delo Ribnica in sosedama Anici in Marici.
Iskrena hvala vsem, ki ste ji stali ob strani.

Vsi njegovi Vnuk Sašo Luzar in ostalo sorodstvo

Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, Ribnica, objavlja na podlagi 29. in 40. člena Uredbe o pridobivanju, razpola
ganju in upravljanju s stvarnim premoženjem države in občin (Ur. I. RS, št. 12/2003) in sklepa Občinskega sveta 
Občine Ribnica št. 01-465-03-15/2003 z dne 21. decembra 2004

JAVNO DRAŽBO
ZA PRODAJO NEPREMIČNINE

1. Naziv in sedež organizatorja javne dražbe: 
Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, 
Ribnica.

2. Predmet prodaje:
Pare. št. 1504 njiva, v izmeri v izmeri 8 a 
13 m2, k.o. Grčarice.

3. Vrsta pravnega posla za predmet prodaje 
pod 2. točko: prodajna pogodba.

4. Izklicna cena in najnižji znesek njenega 
višanja:
- izklicna cena za parcelo pod točko 2 je 
2.152.661,40 SIT, najnižji znesek višanja: 
30.000,00 SIT.

Na javni dražbi bo uspel dražitelj, ki bo 
ponudil najvišjo kupnino.

5. Način in rok plačila kupnine:
Uspešni dražitelj je dolžan kupnino porav
nati v roku 8 dni od dneva podpisa proda
jne pogodbe na transakcijski račun 
Občine Ribnica, št.: 01304-0100005476, 
sklic: 00 72210.

6. Plačilo kupnine v navedenem roku je 
bistvena sestavina prodajne pogodbe za 
predmet prodaje pod točko 2. Prodajna 
pogodba je avtomatično razdrta, če kupec 
kupnine ne plača v navedenem roku.

7. Kraj in čas javne dražbe:
Javna dražba bo v torek, 24. maja 2005, v 
sejni sobi Občine Ribnica, Gorenjska

cesta 3, Ribnica, ob 12. uri.

8. Dražitelj! morajo pred začetkom dražbe 
plačati kavcijo v višini 10% izklicne cene 
nepremičnine, ki jo bodo dražili. Kavcijo je 
treba nakazati na transakcijski račun 
Občine Ribnica, št.: 01304-0100005476, 
sklic 00 2309006 (za vse predmete pro
daje pod točko 2).

9. Plačana kavcija bo brez obresti po 
končani javni dražbi vrnjena tistim dražitel- 
jem, ki na javni dražbi ne bodo uspešni, in 
sicer v roku 3 dni od dneva izvedbe javne 
dražbe.

10. Interesenti se lahko seznanijo z dodatnimi 
informacijami na Občini Ribnica, kontakt
na oseba Tina Troha, tel.01/ 837 20 30.

11. Komisija za vodenje in nadzor postopka 
razpolaganja s stvarnim premoženjem 
Občine Ribnica lahko s soglasjem župana 
Občine Ribnica ustavi postopek do sklen
itve pravnega posla.

12. Pogoji za sodelovanje:
Na javni dražbi lahko sodelujejo pravne 
osebe s sedežem v Republiki Sloveniji in 
fizične osebe, ki so državljani RS.
Dražitelji morajo pred začetkom dražbe 
komisiji predložiti:
- izpisek iz sodnega registra (pravne 
osebe) oziroma potrdilo o državljanstvu 
RS ali osebno izkaznico ali potni list (fiz
ične osebe),

- notarsko overjeno pooblastilo v primeru, 
da pravna ali fizična oseba za udeležbo na 
dražbi pooblasti drugo pravno ali fizično 
osebo,
- dokazilo o plačilu kavcije s priloženo 
celotno številko računa za primer vračila 
kavcije,
- davčno, matično in telefonsko številko. 
Interesenti, ki ne bodo dokazali izpolnje
vanja pogojev iz prvih treh alinej 12. točke, 
bodo po sklepu komisije, ki bo vodila 
dražbo, izločeni iz postopka pred 
začetkom dražbe.

13. Z najugodnejšimi dražitelji se sklene pro
dajna pogodba najkasneje v roku 15 dni 
po zaključku dražbe. Če dražitelj ne pod
piše prodajne pogodbe v navedenem roku 
iz razlogov, ki so na strani dražitelja, 
Občina Ribnica zadrži njegovo kavcijo.

14. Drugi pogoji:
Nepremičnina pod točko 2. se proda v 
celoti po načelu videno-kupljeno, kasne
jše reklamacije ne bodo upoštevane. 
Prodajalec ne daje nikakršnih jamstev ali 
garancij za nepremičnino. Stroške v zvezi 
s prenosom lastništva (davek na dodano 
vrednost v višini 20% za predmet prodaje 
in stroške overitve) nosi kupec.

15. Ta javna dražba se objavi v Uradnem listu 
Republike Slovenije.

Občina Ribnica



Podjetniške informacije

Vavčerski sistem svetovanja: možnost sofi
nanciranja svetovalnih storitev do višine 300.000 
SIT. Preko vavčerskega sistema svetovanja vam 
npr. lahko pomagamo pri prijavi na spodaj nave
dene in druge razpise (pomoč pri prijavi na razpis, 
izdelava poslovnega načrta...).

Javni razpis za dodeljevanje sredstev, 
namenjenih za financiranje investicijskih 
projektov podjetniškega značaja v regijah s 
seznama A in B ter na območjih s posebni
mi razvojnimi problemi v regijah s seznama 
C in D, Uradni list RS št. 10/2005, stran 1019. 
Sredstva: 1.000 mio ugodnih posojil in 400 mio 
SIT ugodnih posojil za mikrokredite, euribor + 
0,35% (ali +1%). Razpisnik: Javni sklad RS za 
regionalni razvoj in ohranjanje poseljenosti 
slovenskega podeželja, Ribnica. Rok za oddajo 
prijave: Rok za vložitev prijav je odprt do porabe 
sredstev oziroma najkasneje do vključno 30. 9. 
2005.

Javni razpis za odobritev neposrednih dol
goročnih investicijskih kreditov za nova 
podjetja v letu 2005, Uradni list RS št. 26- 
28/2005, stran 214. Predmet razpisa so 
neposredni dolgoročni investicijski krediti (200 
mio SIT) za nova podjetja, ki jih razpisuje 
Slovenski podjetniški sklad v letu 2005. 
Dolgoročni investicijski krediti se odobrijo za 
upravičene stroške investicije, nastalih od 1. 1. 
2005 do 30. 6. 2006. Investicija največ 30 mio, 
do 50% kredita, obr. mera do 3% nominalna. Rok 
za prijavo je odprt od objave razpisa do skupne 
odobritve sredstev v razpisanem obsegu oziroma 
najkasneje do vključno 25.10. 2005.

Javni razpis za odobritev mikrokreditov za 
mala podjetja v letu 2005, Uradni list RS št. 26-
28/2005, stran 214. Predmet razpisa so 
mikrokrediti (100 mio) za mala podjetja, ki jih 
razpisuje Slovenski podjetniški sklad v letu 2005. 
Mikrokrediti se odobrijo za upravičene stroške 
investicije, nastale od 1.1.2005 do 31.12.2005. 
Rok za prijavo je odprt od objave razpisa do skup
ne odobritve sredstev v razpisanem obsegu oziro
ma najkasneje do vključno 25. 10. 2005. 
Investicija največ do 12 mio SIT, kredit do 50%, 
obr. mera 4,5% nominalna.

Javni razpis za finančne spodbude za inves
ticije v povečanje energetske učinkovitosti 
obstoječih stanovanjskih stavb, Uradni list 
RS št. 26-28/2005, stran 2136. Namen javnega 
razpisa je finančno spodbujanje učinkovite rabe 
energije v obstoječih stanovanjskih stavbah. 
Podprti bodo ukrepi, ki omogočajo znatne 
prihranke toplote za ogrevanje stavbe ter izboljšu
jejo bivalne pogoje (razpis velja tudi za poslovne 
prostore). Razpisnik: Agencija za učinkovito rabo 
in obnovljive vire energije. Na prvem odpiranju 
bodo odprte tiste prispele vloge, ki bodo oddane 
do 3.5.2005.

Javni razpis za izdajanje garancij za dolgo
ročne kredite, najete pri bankah v Republiki 
Sloveniji, s subvencijami v letu 2005, Uradni 
list RS št. 30-31/2005, stran 2352. Predmet 
razpisa je izdajanje garancij (1.300 mio SIT) za 
dolgoročne kredite s subvencijami (462 mio SIT) 
za materialne in nematerialne investicije za mala 
in srednje velika podjetja, ki jih razpisuje
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Slovenski podjetniški sklad v sodelovanju z 
različnimi bankami. Subvencija v višini do 35,5% 
od izdane garancije. Rok za prijavo je odprt od 
objave razpisa do skupne odobritve sredstev v 
razpisanem obsegu oziroma najkasneje do 
vključno 10.11. 2005.

Javni razpis za odobritev posrednih dolgo
ročnih investicijskih kreditov s subvencijami 
v letu 2005, Uradni list RS št. 30-31/2005, stran 
2353. Predmet razpisa so posredni dolgoročni 
investicijski krediti (2.250 mio SIT), s subvencija
mi (270 mio SIT) malim in srednje velikim podjet
jem, ki jih razpisuje Slovenski podjetniški sklad v 
sodelovanju z različnimi bankami. Investicija do 
90 mio SIT, kredit do 50%, 6m euribor+1,8%, 
subvencija do 12% od glavnice kredita. Rok za 
prijavo je odprt od objave razpisa do skupne 
odobritve sredstev v razpisanem obsegu oziroma 
najkasneje do vključno 10.11. 2005.

Javni razpis za kreditiranje okoljskih naložb 
34PO05A, Uradni list RS št. 15-16/2005, stran 
1347
Predmet razpisa so krediti Ekološkega sklada 
Republike Slovenije, javnega sklada (v nadalje
vanju: Sklad) za okoljske naložbe na ozemlju RS v 
skupnem znesku 3 milijarde SIT. Krediti so 
namenjeni lokalnim skupnostim, gospodarskim 
družbam in drugim pravnim osebam ter samosto
jnim podjetnikom posameznikom za naložbe 
oziroma zaključene faze naložb v: področje
gospodarjenja z odpadki, sanacijo in gradnjo 
ustreznih odlagališč za odpadke; področje varst
va voda, področje zmanjšanja onesnaževanja 
zraka, energetsko sanacijo gradbenih objektov in 
ostalo. Naložbe, za katere bodo dodeljeni krediti 
po tem razpisu, morajo biti pričete po 1.1. 2001.

Vsi razpisi so na voljo na spletni strani PCMG: 
http://www.pcmg.si/index.php?id=2394

Javni razpis za diverzifikacijo kmetijskih dejavnos
ti in dejavnosti, ki so blizu kmetijstvu - alternativni 
dohodkovni viri EDP 2004-2006 za leto 2005, 
Uradni list 36, 8. 4. 2005, stran 2662.
Sredstva 851,9 mio SIT. Prejemniki so lahko 
kmetje, združenja kmetov, fizične ter pravne 
osebe, ki opravljajo dejavnost na kmetiji. 
Razpisnik: Agencija RS za kmetijske trge in razvoj 
podeželja. Informacije: 580 7732 (ponedeljek, 
sreda in petek, od 9.-12. ure in na info točkah 
KGZS.

Pripravil Področni center za razvoj gospodarstva 
d.o.o., Ribnica (8369-753, GSM 041/436-233), 
na osnovi spletne dokumentacije Moj spletni 
priročnik, ki jo pripravlja: Informacijsko
Raziskovalni Center Celje, Ulica XIV. Divizije 12, 
3000 Celje, (tel.: 03 4253 150, E-mail: 
inforace@irrc.pcmg.si). Za natančne podatke si 
oglejte celotne razpise v Uradnih listih ali na splet
nih straneh www.pcmg.si. Vse, ki bi želeli na svoj 
elektronski naslov prejemati tedensko sveže infor
macije o podjetniških razpisih, sejmih, novostih iz 
poslovnega sveta, ponudbe - povpraševanje po 
izdelkih in storitvah, vabimo, da pokličete na 
številke 8369-753, 041/436-233 ali pišete na e- 
naslov pcrg.ribnica@amis.net. Posredovanje 
ažurnih informacij po e-pošti je brezplačno.

Občina Ribnica in Področni center za razvoj 
gospodarstva d.o.o., Ribnica

VABITA
K SODELOVANJU
PRODAJALCA S 
SUHO ROBO

Občina Ribnica se je odločila, da bo pomagala 
pri začetku poslovanja in obratovanja trgovine z 
izdelki domače in umetne obrti ter turističnih 
spominkov v Ribnici. Zato je namenila del pros
tora, ki ga je najela na naslovu Škrabčev trg 23 
(nekdanje Spominkarstvo) za dejavnost bodoče 
trgovine. Na naslovu že deluje v okviru 
Področnega centra za razvoj gospodarstva 
d.o.o., Ribnica Turistično informacijski center - 
TiC.

V trgovini je predvidena prodaja:
• izdelkov suhe robe in lončarstva, izdelanih v 

ribniški (ali okoliških) občinah
• lesenih izdelkov s pridobljeno geografsko 

oznako Ribniška suha roba
• ribniških spominkov
• izdelkov domače in umetne obrti (pridobljena 

oznaka Obrtne zbornice Slovenije)
• drugih izdelkov po predhodni odobritvi 
Vrsto izdelkov bo odobrila komisija v sestavi pred
stavnikov Občine Ribnica in Področnega centra 
za razvoj gospodarstva. Komisija v tej sestavi bo 
tudi pregledala vloge za sodelovanje in izbrala 
najugodnejšega ponudnika.
Tako vabimo trgovce z izkušnjami v prodaji tovrst
nih izdelkov k sodelovanju. Občina bo podna
jemniku zagotovila prostor za trgovino in manjši 
skladiščni prostor brezplačno, za dobo dveh let. 
Stroške obratovanja (elektrika ...) bomo razdelili 
med TiC in trgovino. Od prodajalca pričakujemo, 
da bo vodil celotno trgovinsko dejavnost (zago
tovitev kadrov, opreme in blaga) in upošteval 
pogoje za izbor blaga, kar bomo določili v pogod
bi o sodelovanju. Na istem naslovu bo deloval 
tudi ribniški Turistično - informacijski center.

V vlogi določite:
• dosedanje izkušnje pri trgovinski dejavnosti 

(kratek opis);
• koliko ur obratovanja trgovine lahko zagotovite: 

ob delavnikih in koliko ob sobotah, nedeljah in 
praznikih;

• kdaj lahko začnete opravljati dejavnost v novi 
trgovini;

• opis opreme za trgovino, vključno z njeno 
kakovostjo;

• kratek opis načina poslovanja trgovine in razvo
ja poslovanja.

Vlogi priložite tudi ustrezno dokazilo o registraciji 
svoje dejavnosti (registracijski list s sodišča ali 
priglasitveni list).
Ogled prostorov je možen med tednom od 8. do 
12. ure. Prednost pri izbiri bodo imeli trgovci, ki 
bodo zagotavljali boljše pogoje sodelovanja. 
Dodatne informacije: TiC 8369-335, Občina 
Ribnica 837-2025.
Vloge oddajte na naslov Področni center za 
razvoj gospodarstva d.o.o., Škrabčev trg 40 ali 
TiC, Škrabčev trg 23, 1310 Ribnica osebno ali 
priporočeno po pošti, do 15.05.2005. Izbor bo 
komisija opravila do konca maja 2005.

SiqL.NET
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Program: ■ infcnet NOVICE vsakdan 
ob polni uri, med 6. in 20. uro

od ponedeljka do petka 
- 6.30 ■ 9.30 Informativni jutranji program 

sobota od 8.00 -12.00
brezplačni mali oglasi 

(sobota, ob 10. uri) 
aktualne novice 

gospodarske novice 
na današnji dan

policijsko poročilo (Ribnica, Kočevje) 
malice 

horoskop 
obvestila 

zanimivosti
komercialno predstavitvene oddaje 

(pon., tor., čet., pet., med 9. In 10. uro) 
aktualna vprašanja, kramljamo z župani 

(sreda, med 9. In 10. uro)
Podjetni Urban 

(vsako sredo ob 11. url)

16h - 19h razvedrilno Informativno 
popoldne

športna oddaja
(ponedeljek, med 16. in 18. uro)

19h - 22h zabavni večerni program
Glasbeni paradiž (pon., sre., čet.) 

Zlata 80. leta (nedelja)
Rešeto domačih 

(torek med 19. In 21.)

- Lokalne novice (Velike Lašče, Sodražica, 
Loški Potok, Ribnica, Kočevje), 

vsak torek In petek, ob 11.20 In 16.20

- Podjetniški utrip, vsak dan ob 12.50
- MIKROSVET, oddaja o računalništvu,

vsakdan ob 10.30 in 19.07
- Lestvica mobilnih melodij Planet 10,

vsak dan ob 19.50
- oglasi vsakih 15 minut čez in 15 minut 

do polne ure

GUSBENE ČESTITKE 
(nedelja, med 12. In 16. uro) 

cena čestitke 3.000 SIT [2 skladbi)
(če želite čestitko shranjeno na CD 

Je cena čestitke 3.500 SIT)

IN ŠE:
- strokovno narejeni režirani oglasi

- možnost oglaševanja na 30 drugih 
radijskih postajah in ostalih medijih
- prevzamemo organizacijo manjših

in večjih prireditev
- poskrbimo, da je dogodek slišen

in viden povsod po Sloveniji 
- če vas zanima še kaj, se oglasite pri 

nas in izvedeli boste resnico!

Telefon: 836 98 16, trženje: 041 633 415, 041 320 651 
SMS nabiralnik: 051/ 220 220 

E - pošta: lnfo@radlourban.com, studlo@radlourban.com, 
marketing@radlourban.com

Jože Osvald s.p.
1310 Ribnica, Tel: 01/836-35-48, GSM: 041/719-548
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Največja izbira avtoplaščev 
vseh dimenzij.

Dotočen e dimenzije po 
akcijskih cenah 

Na zalogi tudi pnevmatike za 
motorna kolesa, 

traktorje in ostale 
kmetijske stroje.

ALU in 
kovinska 
platišča

GOOO/VEAR
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^ VRHUNSKA KAKOVOST
• lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata 

e pvc okna in vrata e aluminij okna in vrata 

e pvc/ aluminij okna e polkna, rolete, komarniki

e Svetovanje - izmera - montaža - servis 

e brezplačen prevoz do 100 km 

• 5% gotovinski popust L
Les/aluminij

EfflSOTtZtlCHtll

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica

www.inles.si, e-mail: info@inles.si

Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 331
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IMUMSBM NEPREMIČNINE Franc TANKO s.p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10-13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
- KOČEVJE • center, starejša stanovanjska hiša ,14x12 m, zgraj. 
1932, velikost parcele 1395 m2, el., voda, takoj vseljiva, možna 
zamenjava za stanovanje v Ljubljani 22,6 mio SIT (94.000 EUR).
- RIBNICA-JURJEVICA, stanovanjska hiša z gostinskim lokalom 
11x18 m, obnov. 1980 in gospodarskim poslopjem, 12x14m, 
takoj vseljiva, vel. pare. 1884 m2, CK, cena 19 mio SIT ali 
89.500EUR.
• RIBNICA • DOLENJI LAZI, kmetija delno obnovljena, zgrajena 
pred letom 1967, dodatni objekt izdelan do lil. gradbene faze, 
velikost stavbe 34 X 8 m z vrtom in njivami v skupni izmeri cca 
Iha, lepa sončna lokacija, klasično ogrevanje, vselitev takoj, 
cena 22.800.000,00 SIT ali 95.000,00 EUR.
• RIBNICA, DOLENJA VAS, center, Starejša stanovanjska hiša, z 
gospodarskim objektom ter garažo, takoj vseljiva, zgrajena pred 
letom 1967, 12x10 m .velikost parcele 770 m2 , klasično 
ogrevanje, cena 11.800.000,00 SIT ali 49.167,00 EUR.
• LOŠKI POTOK, Gora-Kržeti • Stanovanjska stavba 11x12 m, 
zgraj. 1980, III. grad. faza z gospodarskim poslopjem in 
travnikom v skupni izmeri 2782 m2, cena 5,7 mio SIT ali 25.00 
EUR.
- SODRAŽICA • center, starejša stan hiša z poslovnim prostorom 
37 m2 * trgovina, 10x11 m, zgraj. 1930 in gospodarskim 
poslopjem, 10x22 m, vel par 608 m2, zemlj. 162 m2, klas. 
ogrevanje, el., voda, cena za stan. hišo in posl. prostor 12,3 mio 
SIT ali 58.500 EUR, za gosp. poslopje pa 6,8 mio SIT ali 32.500 
EUR.
• SODRAŽICA - ŽIMARICE, del stanovanjske hiše z poslovnim 
prostorom. Velikost objekta je 170 m2. Objekt ima pridobljeno 
uporabno dovoljenje za trgovino in gostinski lokal. CK in vsa 
infrastruktura, takoj vseljivo, v nadstropju možno dograditi 
luksuzno stanovanje cca 90 m2, cena 13.950.000,00 SIT ali 
58.130 EUR.
• KOČEVJE • strogi center, poslovno stanovanjski objekt, 12x10 
m, obnovL 1994, velikost par. 147 m2, v obratovanju, (trgovina, 
servis, stanov.), tri etaže, uporabna površina cca 300 m2, cena 
26,0 mio SIT ali 112.069,00 EUR.
- ORTNEK - vseljiv vikend in stanovanjsko gradnjo, zgrajeno do 
prve plošče, leta 1998, velikost parcele 1342 m2, brez vode, 
elektrika na parceli, dokumentacija urejena, cena 14,5 mi SIT ali 
60.430 EUR.
STANOVANJA:
• NOVO V RIBNICI: več novozgrajenih stanovanj v centru Ribnice, 
cena za m2 po dogovoru, rok vselitve približno 4 mes.
• RIBNICA • center, dvosobno, 59,51 m2, IV. nadstropje, zgrajeno

1979, kompletno opremljeno, CK, tel, KT, cena 12,6 mio SIT. 
POSLOVNI PROSTORI:
- LJUBLJANA, center, poslovni prostor vel. 29,06 m2, v III 
nadstropju, poslovne zgradbe takoj vseljivo, CK, cena 
6.650.000,00 SIT ali 28.000,00 EUR.
-RIBNICA - center, poslovni prostor cca 80 m2 zgrajen leta 1990, 
cena 13.500.000,00 SIT ali 56.250 EUR.
- KOČEVJE - industrijska cona, novejši poslovni prostori v izmeri 
cca 450 m2,14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno dokumentacijo za 
proizvodnjo mirno dejavnost, 14 park. mest, vsa infra struktura 
cena 63, 95 mio SIT ali 273.876 EUR, v račun vzamemo tudi 
stanovanje v Ljubljani, uporaba takoj.
- KOČEVJE - center, obnovljen poslovni prostor v izmer ca 120 m2, 
pisarne v prvem nadstropju, delno opremljene, zgrajene pred 
letom 1967, takoj vseljive, cena 21 mio SIT ali 87.500 EUR. 
GRADBENE PARCELE:
• RIBNICA - ORTNEK več gradbenih parerel, različnih velikosti z 
lokacijskim dovoljenjem- prodamo, cena za m2 4.530,00 SIT ali 
20 EUR.
• RIBNICA - Hrastje, več gradbenih parcel, različnih velikosti 
prodamo cena za m2 je 3.200,00 SIT ali 14 EUR.
• RIBNICA • Slemena, dve gradbeni parceli, velikosti 816m1 In 664 
m2, lepa lokacija, cena za parcele velikost 816 m2 Je 2.5 mio SIT ali 
10.416 EUR, parcela velikosti 664 m2 pa Je 2 mio SIT ali 8.333 EUR. 
VIKENDI:
- OSILNICA - Padovo, Kmetijo primerno za vikend- stan. hiša 6x7 
m, zgraj. 1931, in nekaj gozda, njiv, travnikov in pašnikov v 
skupni izmeri cca 8,5 ha. Cena 9.988.000,00 SIT ali 44.000 
EUR.
ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
- RIBNICA - strogi center, tri lepo urejene pisarne z uporabnim 
dovoljenjem, skupna velikost 75 m2, vseljivo takoj cena najema 
po dogovoru.
- KOČEVJE - tri pisarne, opremljene, varovane, v pritličju, vel. cca 
63 m2,21 m2 in 16 m2, CK, vsa dokumentacija- uporabno dov. 
Cena najema po dogovoru.
- KOČEVJE - center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 120 
m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, zgrajene pred 
letom 67, takoj vseljive, cena 21.000.000,00 SIT ali 87.500 EUR.
KUPIMO:
STANOVANJA:
- LJUBLJANA - Kodeljevo, Prule, kupimo dve garsonieri do 20 m2, 
I. ali II. nadstropje, gotovinsko plačilo, od 11.2 mio SIT do 13.5 
mio SIT, vseljivo takoj.

UREDIMO VAM VSO DOKUMENTACIJO, SVETUJEMO IN SE ZA VAS 
STROKOVNO IN SRČNO POTRUDIMO PRI PRODAJI IN NAKUPU VAŠIH NEPREMIČNIN, 

POKLIČITE NAS IN NAM ZAUPAJTE VAŠE ŽEUE

IBEJMSESI NEPREMIČNINE Franc TANKO s.p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

Na podlagi pooblastila Nepremičninskega sklada pokojninskega In Invalidskega zavarovanja d.o.o. 
Mala ulica S, Ljubljana razpisujemo

JAVNO DRAŽBO
Predmet javne dražbe:
1. nezasedeno dvosobno stanovanje štev. 1 v 
poslovno- stanovanjskem objektu Trg 25. 
maja 1, Sodražica v izmeri 60,25 m2 , v 1 
nad. zk, nevpisano, neobremenjeno, leto 
gradnje 1976 Izklicna cena je 7.900.00,00 
SIT Ogled stanovanja v Sodražici je možen 
dne 11.5 2005 od 15 do 17 ure.

2. Nezasedeno dvosobno stanovanje štev. 4 v 
stanovanjskem objektu Knafljev trg 4, Ribnica 
v izmeri 60,21 m2, v 1 nad. zk. nevpisano, 
neobremenjeno, leto gradnje 1981. Izklicna 
cena je 9,200,000,00 SIT. Ogled stanovanja v 
Ribnici je možen dne 12.5.2005 od 15 do 17 
ure.

Javna dražba se bo izvajala v prostorih firme 
Bamba Francu Tanko s.p., Prečna 4a, Ribnica 
dne 17.5.2005 in sicer za stanovanje v 
Sodražici ob 18 uri, za stanovanje v Ribnici ob 
18.30 uri.

Nepremičnina se odprodaja v celoti po 
sistemu videno-kupljeno. Predpisane davčne 
dajatve na promet nepremičnine in stroške 
prepisa (stroške notarja, takse ipd.) plača 
kupec.

Javna dražba se bo opravila ustno.
Najnižji znesek zvišanja je 50.000,00 SIT. 
Pogodba mora biti sklenjena v roku osmih (8) 
delovnih dni po opravljeni javni dražbi. 
Najugodnejši dražitelj je dolžan plačati

kupnino v roku osmih (8) dni od podpisa 
pogodbe na TTR 05100-8010457659 odprt 
pri A Banki, Ljubljana. Položena varščina se 
šteje v kupnino. Plačilo celotne kupnine v 
roku 8 dni od podpisa pogodbe je bistvena 
sestavina pravnega posla.

Če udeleženec, ki uspe na dražbi, ne sklene 
kupoprodajne pogodbe v (8) osmih dneh ali 
ne plača kupnine v roku (8) osmih dni po 
sklenitvi pogodbe, se šteje, da je od sklenitve 
pogodbe oz. od pogodbe odstopil, prodajalec 
pa zadrži vplačano varščino kot skesnino.

Po plačani kupnini bo prodajalec izročil kupcu 
zemljiškoknjižno dovolilo.Lastništvo preide na 
kupca po plačilu celotne kupnine in vseh 
stroškov.
Pred dražitvijo morajo dražitelji položiti 
varščino v višini 10 % od izklicne cene na 
TRR Bamba Franc Tanko s.p. štev. 02321- 
0015688833. Po opravljeni javni dražbi se 
dražiteljem, ki na javni dražbi ne uspejo, 
varščina vrne v roku petih (5) dni brez 
obresti.
Dražitelji morajo pred začetkom javne dražbe 
prijaviti svojo udeležbo in priložiti:
- potrdilo o plačani varščini,
- dokazilo, da ima dražitelj pravico pridobiti 
nepremičnine v RS (dokazilo o državljanstvu, 
registracija, ipd.)
- pooblastilo za sodelovanje na dražbi, če je 
oseba zastopnik.

OKNA IN VRATA
PE Ribnica: 

Nemška vas 3 
Tel.: 040/258-924 

Ljubljana: 
Inferalta d.o.o., Ljubljana 

Stegne 21 c 
01/511-16-24 

www.interalta.si

Tone Pogorelec

Blesk 2 d.o.o.

E-mail: blesk2@aniis.net

Čistilni servis in 
slikopleskarstvo 
Bukovica 2, 1310 Ribnica
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ULICA TALCEV 28,RADIZEL,2312 OREHOVA VAS 
TEL/FAX:02/605-6001, gsm: 070/409-525

IZVAJAMO:

B IZDELAVA VSEH VRST FASAD 
B SANACIJA FASAD
[Ti BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...) 
B ANTIKO ROZI JSKA ZAŠČITA
B STROJNI OMETI 
B MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL. 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO

<23^^
Pekarna
ERAM

Ta dobri kruhek 
so spekle zlate roke 
in babičin recept 

tel: 8955-558

FRIZERSKI IN PRODAJNI SALON

►Angelika Angela Lušin s.p., Trg 25 maja 9, Sodražica 
Tel.: 01/836 66 00, GSM: 051 335 761

Najnovejša tehnologija ONDULACIJE las. Dosežek, 
ki smo ga dolgo čakali. Ni trajna in v času 8 do 10 
tednov lasje preidejo v svojo naravno predhodno 
obliko. Postopek: predhodno diagnostiranje las. 
Nova tehnika navijanja. "Trening Peter Prebio" 
Zaradi zahtevnejšega postopka se po možnosti 
predhodno naročite.

Delovni čas
torek od 8.00 do 15.00
sreda od 8.00 do 12.00 in od 15.00 do 19.00
četrtek, petek od 8.00 do 19.00
sobota od 7.00 do 13.00

MOBITEL
zastopstvo v Ribnici!MicroERA

PRODAJA, ODKUP, SERVIS 
GSM APARATOV
MicroERA Jože Šilc s.p., Merharjeva 3,1310 Ribnica 
Tel.: 8373 116, fax: 8373 117, GSM: 041/402-779 
e-mail: lnfo@mlcroera-sp.sl, mlcroera@slol.net, http: www.microera-sp.sl

@

SAT- antenski sistemi
Peter Kočevar s.p. Merharjeva 2, Ribnica, GSM: 041 761-769
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Pameten, varen, udoben, funkcionalen. Novega Passata z novim načinom 
zagona motorja, klimatsko napravo, elektronsko parkirno zavoro, zavorno 
asistenco, ESP, ABS inASR, zadnjimi lučmi v tehniki LED ter Stirivodilno 
zadnjo premo serijsko lahko doživite na testni vožnji.

Vabljeni v naš salon!

Novi Passat

VOZILA NA ZALOGI

VW Polo 1,9 SDI Comfortline 47kw, pet vrat, el.pomik prednjih stekel, 
ABS, daljinsko centralno zaklepanje z alarmom, meglenke, 
klima"climatic"

VW NOVI Passat lim.Trendline 77kw, meglenke, večfunkcijski 
prikazovalnik, klima"climatronic", normalno rezervno kolo, 
radio RCD 300 PLUS

VW Golf Plus Trendline 1,9 TDI 77kw, zasilno kolo, dnevne luči, 
klima"climatronic", el.paket

VW Touran Trendline 1,9 TDI 77kw, klima "climatronic"

VW Polo Comfortline 1,9 SDI 47kw, 1,2 47kw, 1,4 55kw, klima climatic, daljinsko centralno 
zaklepanje, el.pomik prednjih stekel, ABS, meglenke, radio beta 

VW Golf Trendline "Champion" 1,9 TDI 66kw-90km, pet vrat, kovinska barva, klima "climatronic", 
stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo

VW Golf Trendline, Comfortline 1,9 TDI 77kw, 2,0 SDI 55kw, pet vrat, radio RCD 300, el.paket, 
klima "climatic" ali "climatronic"

VW Golf Plus Trendline-1,9-TDI 77kw,-zasilno rezervno kolo,-dnevne luči,-avtomatska klima, elpaketj 
VW Passat lim. Trendline 1,9 TDI 96kw in 74kw, exclusive, dnevne luči, klima "climatronic"
VW NOVI Passat lim. 2,0 TDI 103kw-140km, Highline, meglenke, lita platišča Macan 17, 

večfunkcijski volan, radio RCD 300, alarmna naprava, prtljažna mrežica 
VW Touran trendline 1,9 TDI 77kw, klima "climatronic"
VW Sharan Trendline Family 1,9 TDI 96kw, dnevne luči, radio Delta, tehnik paket

VW Polo 1,9 SDI, letnik 2003, dve blazini, el.pomik pred.stekel, 
daljinsko centralno zaklepanje, klima "climatic", el.ogrevana in 
nastavljiva ogledala, pet vrat

VW Sharan 1,9 TDI Trendline, letnik 2001, dvojna avtomatska klima, 
daljinsko centralno zaklepanje, CD izmenjevalec za 6 kom, 
tehnik paket, radio Gamma

Ford Focus 1,8 66kw, letnik 2000, mehanska klima, eLstekla spredaj, 
ABS, daljinsko centralno zaklepanje, dve blazini

NOVOSTI SERVISNE STORITV

Prevzem Izrabljenih 

motornih vozil
tTTFHl Notranje člčenje bencinskih In dizelskih motorjev [ 

Testi izpušnih plinov

RANDELJ
A V T O H I Š A

Mahovnik 2, 1330 Kočevje 
telefon 01 8951 488, telefox 01 8955 240 

e-mail: damijan.rondelj@por$che.$i 
salon in delavnica pon.- pet. od Z do 18. ure 

sobota salon od 8. do 12. ure

PORSCHE
KREDIT IN LEASING



Ugodne cene vozil SEAT
O Joras Center 0

sefitt

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
VOZIL SEAT in ŠKODA

Ob železnici 7, 1310 Ribnica 
tel.: 01/8369-040, 8361-127, fax: 8369-045 

Delovni čas: pon. - pet. od 8. do 19. ure 
sob. od 8. do 13. ure

i
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CENIK OGLASOV IN STORITEV V REŠETU 
(velja od 1.3.2005)

Zakup oglasnega prostora (barvne strani):
oglas 1 / 8 strani (9,8 x 6,8 cm) 9.257,00 SIT
oglas 1 / 4 strani (9,8 x 14,1 cm) 17.358,00 SIT 7
oglas 1 / 2 strani (20 x 14,1 cm) 30.087,00 SIT
oglas 1 / 1 stran ( 20 x 28,7 cm) 49.759,00 SIT V
Na rumenih straneh je cena oglasa 10'/. nižja.

POPUSTI
“s Pt

o
Popusti se obračunajo na vrednost po ceniku:
■ 5% za izdelan oglas v elektronski obliki
- 10% za zakup oglasnega prostora na rumenih straneh
- za plačilo s 100% avansom ~
• za 3-6 -kratno objavo oglasa 1— i—
- 25% za zakup oglasnega prostora na rumenih In ostalih straneh: Razpisi, natečaji
• za 6-12 -kratno objavo oglasa /
- 35% za zakup oglasnega prostora na rumenih in ostalih straneh: zahvale. čestitkeTv/
• 50% za zakup oglasnega prostora na rumenih straneh, če je že podpisana i- - - - - - - - -i

pogodba o oglaševanju v oglasnem prostoru (1 /11n 1 / 2 strani) I
L».'' Iß mH ™ .üjlßb »ü . *
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Robotizacija In avtomatizacija v Industriji

........ER V SVETU ROBOTIZACIJE V INDUSTRIJI—

. . tifSito

111111

W: PRAVIPARTN

Šest osni členkastl roboti Iz družine MOTOMAN, 
nosilnosti od 3kg- 500kg, ki jih krmili visoko zmo
gljiv krmilnik KRC, ki edini na svetu omogoča 
sinhrono krmiljenje Ilirih robotov hkrati, oziro
ma lahko zvezno krmili 27 robotskih osi.
IDEALNA REŠITEV V APLIKACIJAH:
O OBLOČNEGA VARJENJA 
o UPOROVNEGA VARJENJA 
O STREGE
O PLAZEMSKEGA IN 

USERSKEGA REZANJA
O POLIRANJA 
O PALETIRANJA 
O BRUŠENJA 
O LEPLENJA

MOTOMAN
Lspovčo 23,1310 Ribnica 
tal: *386 (O) 183 72 410 

faks: +386(0)1 8361 243 
«-mali: lnfo@motomanrobotec.sl 

www.motomanrobotec.sl



MED INVALIDI IN Z

Društvo invalidov Ribnica vabi svoje člane na 
kopalni izlet v Izolo, in to v soboto, 30. aprila 
2005.
Odhod avtobusa bo izpred avtobusne postaje pri 
cerkvi v Ribnici ob 7. uri zjutraj. Vrnitev bo v 
večernih urah. Prijave sprejemamo v pisarni 
društva do zasedbe avtobusa.

Društvo organizira v mesecu maju enodnevni 
izlet na Plitvička jezera, predvidoma 21. maja 
2005.
Prijave in informacije dobite po telefonu ali v pis
arni društva v uradnih urah.

Športna komisija pri Društvu invalidov Ribnica 
vabi svoje člane, da se prijavijo za rekreativni 
šport, in sicer za:
kegljanje, balinanje, šah in pikado.
Poudarjamo, da so ti športi primerni tudi za 
ženske in apeliramo nanje, da se tudi one 
udeležujejo tovrstne rekreacije.

Vse informacije dobite po telefonu 836-11-69 ali 
v pisarni društva v uradnih urah, in sicer v 
ponedeljek in petek od 9. do 11. ure.

Predsednik Društva invalidov Ribnica 
Alojzij Mihelič

KRVODAJALSKA
AKCIJA

OZRK Ribnica v sodelovanju z 
Zavodom za transfuzijsko medicino 
Ljubljana organizira krvodajalsko 
akcijo, ki bo 5. in 6. maja v prostorih 
ZD Ribnica od 7. do 13. ure.
Vabimo vse redne krvodajalce in od 
18. do 65. leta starosti ter vse tiste, 
ki se boste za to plemenito in 
humano dejanje odločili prvič.
Te akcije se lahko udeležijo tudi vsi 
krvodajalci, ki so kri nazadnje 
darovali pred 4 meseci (ženske) ali 
3 meseci (moški).
Kri rešuje zivljerye!

DANES JAZ ZATE ... JUTRI TI 
ZAME.

OZRK Ribnica

BI0 PRIDELAVA IN NABIRANJE ZDRAVILNIH 
RASTLIN V OBČINI RIBNICA

MALI OGLASI
PRODAM

Prodam avtomobil Daewoo Racer, I. 1993, prva 
lastnica, prevoženih 90.000 km, garažiran, v 
voznem stanju.Tel.: 051 / 392 226.

Prodam lesene gajbice za krompir oz. jabolka 
(dim. 560 x 350 x 250), za ca. 30 kg. Cena po 
dogovoru. Tel.: 01 / 836 04 15.

Prodam kozo in dva mladiča.Tel.: 01 / 836 03 07.

Prodam lita platišča (5 x 100), s pnevmatikami 
Pirelli (205 / 55 R 16 W) kot nova. Primerna za 
škodo, Seat, Audi, VW.. Tel.: 041 /219 865.

Prodam rolerje Roces, št. 39 (črne barve), cena 
4.000 SIT; strešni prtljažnik za opel Corso ali 
Astro, cena 10.000 SIT; in jeklena platišča za 
opel Corso oz. Astro, 13 col., cena 4.000 SIT za 
kos. Jel.: 031 / 244 368.

Prodam bolniško posteljo, skoraj novo, dobro 
ohranjeno, z vsemi dodatki. Cena po dogovoru. 
Tel.: 051 / 203 251, 04 / 596 12 47.

MALI OGLASI
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ODVOZ KOSOVNEGA 
MATERIALA - PO VASEH

V teh časih, ko 
vsak tako ali dru
gače išče zdrav 
način življenja, je 
vsaka pobuda za 
oživljanje takega 
načina življenja v 
naših krajih 
dobrodošla. Še 
posebej, če gov
orimo o oživljanju 
tradicije nabiran
ja in gojenja 
zdravilnih rastlin, 
ki je v sosednjih 
državah v velikem 
vzponu, pri nas 
pa je v preteklosti skoraj zamrla.
Po številu raznovrstnih zdravilnih rož sodi 
Slovenija v sam vrh Evrope. Starejši ljudje se 
dobro spominjajo, kako so včasih nabirali in vzga
jali rože skoraj na vsaki kmetiji. Danes, čeprav 
raste rman (Achillea millefolium) tako rekoč na 
vsakem travniku, je preprostemu potrošniku na 
zdrav biološki način pridobljena roža skoraj 
nedosegljiva.
Oživljanje tradicije nabiranja zdravilnih rož je naše 
poslanstvo. Z akcijo promocije tovrstne dejavnos
ti v vašem občinskem glasilu želimo vzpodbuditi 
ljudi tega kraja, da pričnejo s tovrstno dejavnos
tjo.

Pomislimo 
samo, koliko bolj 
zdravih otrok bi 
imeli, ce bi jih 
učili nabirati 
zdravilne rože, ki 
nam jih narava 
tako širokosrčno 
podarja.
Kmetiji za prikaz 
in vzgojo zdravil
nih rož PLAVI- 
CA iz Dolenjskih 
Toplic in BIO 
PLAVICA iz 
Zagradca 
(Zagradec 6a, 

1303 Zagradec; 040/ 237 569 ali 7886 815) 
vas vabita, da se skupaj z nami naučite te lepe 
dejavnosti in v svoje sredine pripeljete prisrčno 
sproščenost, kot smo jo poznali nekoč - blagoslov 
slovenske tradicije in matere narave. Ponujamo 
vam odkup 25 vrst zdravilnih rož, ki jih lahko 
naberete v svoji okolici ter seveda, kar je pred
vsem pomembno, se na naši kmetiji pod 
strokovnim vodstvom lahko poučite o rožah. 
Vključite se in nas pokličite ter z nami gradite 
toplejše sobivanje v vašem lepem kraju.

Andrej Majes

___________________________ Datum odvoza
Hrovača, Goriča vas, Nemška vas, Otavice
_______________________________4. 5, 2005
Prigorica, Dolenja vas, Rakitnica 6. 5. 2005
Blate, Grčarice, Lipovec, Zadolje 10. 5. 2005 
Breg, Dolenji Lazi, Velike Poljane, Dolenje
Podpoljane, Žlebič______________ 13. 5. 2005
Slatnik, Sušje, Breže, Jurjeviča, Kot, Ravni Dol
______________________________ 17. 5. 2005
Sajevec, Bukovica, Dane, Zapotok, Zamostec
_____________________________ 20. 5, 2005
Ortnek, Gorenje Podpoljane, Finkovo, Gorenji 
Lazi, Žukovo, Vrh pri Poljanah, Bukovec
______________________________27. 5. 2005
Praproče, Maršiči, Rigelj, Pusti Hrib, Gašpinovo,
Hojče, Hudi Konec, Sinovica______31, 5, 2005
Sv. Gregor, Andol, Krnče, Levstiki, Marolče,
Junčje, Grebenje_________________3. 6. 2005
Črni Potok, Vintarji, Pugled, Perovo, Zadniki, 
Črnec, Brinovščica_______________ 7, 6. 2005

Klicne telefonske številke za pogrebno in cestno 
dejavnost: 01/8361-138, 01/8360-650
- dežurna pogrebna služba:

041/ 513-329, 041/ 513-328, 040/ 263060,
- dežurna cestna služba:

041/ 903-109, 041/ 725-958

KOMUNALA RIBNICA D.O.O.
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2: OBLETNICA
(vsak dan kakšna)

KUPONI

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH OGLASOV

|
Besedilo:___________________________ __ __________________ —

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:______________________

Ime in priimek:

Ulica:_______

Pošta:______

Tel.:________

***
j

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40,1310 RIBNICA,
najkasneje do 13. maja 2005.

Pravilna rešitev iz 3. številke Rešeta je:

NA VRATA TRKA APRIL ALI MALI TRAVEN

Za tiskarsko napako pri razpredelnici se opravičujemo in hkrati 
čestitamo za številne pravilne rešitve!

Med pravilnimi rešitvami pa je žreb določil naslednje nagrajence:

1. nagrado, darilni paket, ki ga poklanja MERCATOR, prejme: 
MAJA GUDURAŠ, Prijateljev trg 1,1310 RIBNICA

2. nagrado, darilni paket, ki ga poklanja MERCATOR, prejme: 
MIHAEL DVORŠČAK, Kurirska pot 18,1310 RIBNICA

3. nagrado, darilni paket, ki ga poklanja MERCATOR, prejme: 
JANKO KOS, Lončarska 2,1331 DOLENJA VAS

4. nagrado, darilni paket, ki ga poklanja MERCATOR, prejme: 
AMADEJA VLAHOV, Jurjeviča 2, 1310 RIBNICA

5. nagrado, darilni paket, ki ga poklanja MERCATOR, prejme: 
JAN PUCELJ, Opekarska cesta 30, 1310 RIBNICA

Nagrajencem iskreno čestitamo!
Kupone za prevzem nagrade boste prejeli po pošti, j

Res je, vsak dan slavimo kakšno 
obletnico oz. več, vsak dan je sve
tovni ali vsaj mednarodni dan 
tega in onega.
Obletnica vstopa Slovenije v 
Evropsko unijo pa je le enkrat na 
leto kot tvoj in moj rojstni dan. 
Veliko je bilo ugibanja pred 
dobrim letom, kaj nam bo prines
la združena, integrirana, razširje
na, globalizirana Evropa.
Na prvi pogled popolnoma nič, 
vsaj večjih plač ne. Dobro, to je 
pač dolgotrajen postopek, je pa 
opazna sprememba obnašanja 
na poslovnem in družabnem 
področju. Lahko bi rekli, da se je 
nenadoma ustvarila velika meja 
med bivšimi brati, ki bodo naši 
enakopravni sosedi tudi v prihod
nje, s to razliko, da bodo pač 
morali doumeti, da v Evropi 'elas- 
ticiranje' ni najbolj zaželeno in če 
obljubiš, da boš jutri pil mleko, ni 
dobro, če ga zliješ stran in si 
privoščiš juho.
Precej se je spremenilo tudi na 
našem političnem prostoru. Kot 
se Zemlja, katere dan smo 
praznovali pred dnevi, so se 
obrnile, zavrtele strani moči in vel
jave. Zdi pa se, da je opozicija 
ravno toliko nesramna, neizpros
na, kot je bila opozicija prej, pre
den je prišla na oblast. Moti tudi 
to, da se opoziciji nenadoma tako 
'hudirjevo' mudi pri stvareh, za 
katere se prej niso zmenili 10 let. 
Negirajo stvari, ki bi jih ali pa so 
jih tik pred sestopom s 'trona' 
sami naredili.
Glede medijev pa lahko odkrito 
rečemo, da so veliko bolj naklon
jeni opoziciji kot poziciji (izjeme 
potrjujejo pravilo). Tako, kot sedaj 
obsojajo vsak korak določenega 
ministra, tako niso prej ožigosali 
celotne vladne čete.
Zanimiv je pogled tudi v 
kadrovsko strukturo vladnih 
strank, konkretno v največjo, kjer 
se je nakopičilo kar nekaj t.i. kari
eristov, ki imajo izostren mačji 
čut, da vedno padejo na noge.
Če bolj pozorno spremljamo 
delo, delo, ja, ne besede in 
obljube oz. pogojnike, potem kaj 
hitro opazimo, da sta stranki z naj
jasnejšo vizijo, ki stojita za svojimi 
besedami pokončno, stranki, ki 
sta se pred kratkim preimenovali. 
Vsi ostali delujejo nekako 
mlačno, izgubljeno.
Če to prenesemo na naš občins
ki svet, jasno vidimo, kdo z dvign
jeno glavo pove, kaj misli, kdo se 
s kom strinja, ne glede na ide

ološke razlike in kdo se prelevi v 
noja. Še vedno je pri nas mnogo 
mnogo preveč osebnih zamer in 
ambicij, saj največja opozicijska 
stranka, ki je izpodrinila največjo 
vladno stranko (na nacionalnem 
nivoju), apriori negira vsako pobu
do nasprotnika in obratno, ne 
glede na mišljenje in želje 
volivcev in posledice zanje.
Ostali pa, kot sem že omenil, 
asociirajo na sadne sokove, ki se 
odlično mešajo z različnimi 
pijačami in kakšne posebne 
pozornosti niti ne zaslužijo. 
Verjetno pa kljub morebitni spre
membi imena njihova narava ne 
bi dobila trdnih bilk, kot jih imata 
imensko spremenjeni stranki. 
Poanta tega je, če nasprotniku 
obljubiš pomoč, mu jo v pričako
vanem trenutku tudi daj, ne glede 
na svetovljansko širino intelektu
alnega obzorja, kjer se pogledi in 
potrebe dnevno spreminjajo.
Ob koncu dovolite, da si 
izposodim besede Janeza 
Stanovnika, ki ga zelo spoštujem, 
ko je dejal, da smo Slovenci pre
cej razdeljeni, ideološko in 
zgodovinsko, vendar, ko gre za 
vse nas, znamo stopiti skupaj vsi 
in doseči vse!

Živel vstop v EU!

Marko Modrej

MALI
OGLASI

KUPIM
Kupim rabljen električni štedilnik, 4 
x elektrika oz. 2 x plin, 2 x elek., s 
pečico. Tel.: 031/214 179.

Takoj kupim hišo v gradnji ali stare
jšo hišo v Ribnici oz. okolici.
Tel.: 041 / 821 594.

____________ ODDAM
Na Merharjev! ulici 3 v Ribnici odd
amo v najem poslovne prostore. 
Tel.: 070 / 345 404.

__________NAJAMEM
V Ribnici najamem garažo.
Tel.: 051 / 370 880.
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EVRO KVIZ
(za prave gurmane)

Pripravil Marko Modrej

Smo obljube slišali takšne in drugačne, vlekli poteze pravilne, pa tudi napačne. Se spraševali, kako potlej bomo 
živeli, ko odprto mejo bomo imeli. Drame niso se vrstile, čenče potentne po kokošnjakih so se skrile. Obletnico prvo 
bomo praznovali, ko v objem Evrope širne smo se dali. Do dviga čaše časa j e dovolj, da v miru rešite tale kviz, kjer 
vam na vsako vprašanje ponujamo več odgovorov in trditev, a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgovorom 
vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekaj povezano s/z....

1. Ob prvi obletnici vstopa Slovenije v Evropsko unijo, se bomo tokrat 
potikali po Evropi in spoznavali že odkrite zanimivosti. Najprej gremo 
v deželo galskih petelinov? Kateri je po vaše najvišji vrh v Franciji?

A St. Bernhard 
Č Mont Dore 
M Mont Blanc

2. Na katero državo Francija meji z mogočno goro Mont Blanc?

B Švica 
A Italija 
T Andora

9. Amsterdam je mesto kanalov, ki potekajo ob boku mestnih ulic, te 
pa medsebojno povezuje več kot 400 mostov. Amsterdam je največ
je mesto na Nizozemskem in je tudi uradna prestolnica, vendar je 
sedež vlade v drugem nizozemskem mestu, v Haagu. Mesto je polno 
znamenitih zgradb, kot je na primer hiša, kjer se je pred nacisti skri
vala Anna Frank, in Rembrandtova rojstna hiša; obe sta danes spre
menjeni v muzej. Danes je Amsterdam sodobna svetovna prestolni
ca, v kateri ima sedež tudi ena izmed najpomembnejših borz na 
svetu...

B borza tulipanov 
O borza oljčnih vejic 
D borza školjk

3. Trg Puerto del sol, kozmopolitansko in moderno mesto, najvišja 
evropska prestolnica, kraljeva palača in še bi lahko naštevali, ko 
govorimo o...?

K Parizu 
J Madridu 
N Vilni

10. Pa še malo na letošnji Eurosong, izbor popevke za pesem Evrovizije. 
Po zaslugi temperamentne Ukrajinke Ruslane bo letos izbor potekal 
v Kijevu in bo jubilejni...

Č 40 
Z 50 
K 60

4. Kateri pa je največji otok v Evropski uniji?

Z Sardinija 
F Kreta 
E Velika Britanija

5. Ko smo že pri superlativih, najvišji vrh naslednje države je 
Ta'Dmejrek, visok 253 m. Glavno mesto so leta 1565 ustanovili bri
tanski vitezi, ko so bežali pred Turki na Bližnjem vzhodu in velja za 
mesto gentelmanov. Katera država je to? , ,

11. Slovenske barve bo zaradi lanske slabe uvrstitve dueta Platin, letos 
v polfinalu zastopala skladba Omarja Naberja...

N Stop 
H Metulj 
O Pojdi z menoj

12. Mi se sedaj ne bomo ustavljali, niti ne bomo leteli, bomo pa zapeli 
Ljudje pomladi, imamo se radi... No, to so Pepel in kri, Po pomladi 
diši pa v svoji viži razpredajo lanski zmagovalci Slovenske popevke...

S Malta 
I Ciper 
H Grčija

S Ribn'ski pušeljc 
R Atomik harmonik 
I De žur

6. Avstrija leži v južnem delu Srednje Evrope, obsega področje vzhod
nih Alp in porečje Donave. Je alpska država, ki jo poleg gora in hri
bov pokrivajo tudi ravnine. Najvišja gora je Grossglockner, 3797 
metrov, najdaljša in najpomembnejša reka je Donava, katere tok v 
Avstriji je dolg 350 kilometrov. Poleg Dunaja sta večji avstrijski mesti 
še Linz in Graz. Na koliko držav meji naša severna soseda?

O 6 

Z 7 
C 8

7. Kakšen je uradni naziv Belgije? 'Koninkrijk Belgie (flamsko), 
Royaume de Belgique (francosko)'

O Zvezna republika Belgija 
L Kraljevina Belgija 
Ž Socialistična republika Belgija

8. Katero je glavno mesto Estonije?

IRfSftziDBB ütsBlws mstpüEäs im ßsogxsm to Jto ip®§p® w 
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Med pravilnimi 
rešitvami 
bomo ponovno 
izžrebali 5 lepih 
nagrad.

++4H
4 5 4 6 1

A Helsinki 
C Riga 
U Talin
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Podlubniki ogrožajo smrekove 
gozdove v Ribniški dolini

Za lubadarje ugodne vremenske razmere v letu 
2003 so povzročile izjemno razmnožitev 
smrekovih podlubnikov tudi v ribniški občini. Kljub 
zatiralnim ukrepom se je širjenje teh drobnih 
hroščev nadaljevalo še v lanskem letu. Najhuje je 
v spodnjem delu doline, v dolenjevaških vrtačah 
ter v smrekovih gozdovih od Rakitnice do Grčaric. 
Na območju ribniške občine je bilo samo lani v 
zasebnih in državnih gozdovih (KE Ribnica in KE 
Grčarice) posekano ca. 30.000 m3 smrekovih

Suha drevesa zaradi podlubnikov v zgornjem delu Kočevskega polja na 
meji z ribniško občino
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Neobarvani podlubniki v lubju

lubadark. Za boljšo predstavo je to okoli 1200 
polnih gozdarskih kamionov hlodovine, njihova 
vrsta dolga najmanj dvanajst kilometrov.
Na celotnem VI. Gozdnogospodarskem območju 
Kočevje je bilo v lanskem letu posekanih 161.000 
m3 lubadark, kar je največ v Sloveniji.
Smreka je prvotno poraščala le vrhove Velike 
gore, v doline so jo zanesli naši predniki, ker je bil 
les smreke v preteklosti veliko več vreden od lesa 
drugih drevesnih vrst. Danes se smreka dobro 
naravno pomlajuje, še posebej na rahlo zakisanih 
tleh, kjer se je v preteklosti grabilo listje. 
Klimatske spremembe in s tem velika temperatur
na in padavinska nihanja močno vplivajo na 
smreko, ker ima plitev koreninski sistem. V tople
jših nižinah so podlubniki bolj uspešni, saj imajo 
tri ali celo štiri generacije, medtem ko v naravnih 
rastiščih smreke v hladnejših višjih legah le eno

ali dve. Iz ene oplojene samice velikega 
smrekovega lubadarja (velik 4 - 5 mm) je lahko v 
enem letu več milijonov potomcev. Na enem 
kubičnem metru lesa je pod lubjem tudi do 
40.000 lubadarjev. Da le-ti prekinejo pretok 
sokov v odraslem drevesu, pa zadošča le nekaj 
deset teh drobnih žuželk. Poleg velikega 
smrekovega lubadarja, ki ga imenujemo tudi 
knaver, je nevaren še mali smrekov lubadar, ki se 
zavrta v tanjše lubje vej in vrhač. Prvo rojenje je 

običajno v aprilu, in sicer 
takrat, ko povprečne 
dnevne temperature pride
jo nad 15 stopinj Celzija. 
Mraz in suša jih ne uničita. 
Dež in vlaga pospešita 
razvoj gliv in raznih bolezni 
ter s tem poleg detlov, žoln 
in ognja najučinkoviteje 
zmanjšata število podlub
nikov. S kurjenjem vej ter 
lubja, napadenega od pod
lubnikov, uničimo večji del 
podlubnikov. 
Najučinkoviteje je to zati
ranje spomladi, saj so znaki 
jesenskega napada pod
lubnikov pozimi in tudi še 
zgodaj spomladi dobro 
vidni, od odpadanja lubja 
do rjavenja iglic. Poleti so 

glavni znaki napada rjava črvina (prah) na vznožju 
debla in na okoliških rastlinah. Kasneje se začne 
drevo sušiti, vendar je takrat veliko lubadarjev že 
na drugem drevesu. Lubadarji ne poznajo parcel
nih meja, zato je odgovornost vsakega lastnika 
gozda, da vsaj enkrat mesečno pregleda svoje (in 
sosednje) parcele, porasle s smreko, in v primeru 
pojavljanja lubadark to sporoči revirnemu gozdar
ju. Z njim se dogovorita o času in načinu sanaci
je (ZGS tel: 836 20 31 - vsak delavnik od 7. do 8. 
ure).
S pravokotnimi črnimi rožastimi pastmi gozdarji 
Zavoda za gozdove Slovenije kontroliramo 
številčnost podlubnikov. Glede na število ulovl
jenih hroščev sklepamo na kasnejše pojavljanje 
števila napadenih dreves. Le-ta je potrebno čim- 
prej posekati, veje, zasedene s podlubniki, 
požgati, hlode takoj odpeljati iz gozda v predela
vo ali jih obeliti ter požgati lubje.
Seveda pa ne bo odveč ponoviti tudi nujnost 
opravljanja in vzdrževanje gozdnega reda po 
redni sečnji, še vedno velja, da je sečišče ure
jeno, če so posekana vsa drevesa, ki so bila pri 
sečnji ali spravilu močneje poškodovana, iz 
gozda spravljeni vsi lesni sortimenti, veje in vrhači 
iglavcev razžagani in zloženi na kupe tako, da 
prekrivajo svoje debelejše konce, ter obeljeni 
panji smreke in bora. Urejenost sečišč - tudi sani
ranih žarišč podlubnikov in izvajanje gozdnega 
reda poleg Zavoda za gozdove kontrolira tudi 
gozdarski inšpektor.

Mirko Perušek, univ. dipl. inž. gozd.
Zavod za gozdove Slovenije 

Območna enota Kočevje

Kmetijska svetovalna služba 
Ribnica

PRIPOROČENE 
SORTE KROM
PIRJA ZA LETO 
2005 (II. del)

Srednje pozne sorte

DESIREE - Gomolji so veliki, podolgovato ovalni, 
z rdečo kožico in svetlo rumenim mesom.
Je precej odporna sorta proti krompirjevi plesni, 
občutljiva pa na navadno krastavost, virusne 
bolezni in na rjavo pegavost. Je močno razširjena 
kakovostna jedilna sorta za večnamensko 
uporabo. Pridelek je srednje velik. Primerna je za 
strojni izkop in za ozimnico, ker se dobro 
skladišči. Na priporočeno listo je uvrščena kot 
sorta v opuščanju, saj jo nekatere novejše sorte 
močno prekašajo po pridelku. Ni primerna za 
pridelovanje semenskega krompirja.
ESCORT - Gomolji so ovalni, srednje debeli, z 
rumenim mesom in kožico ter plitvimi očesi.
Je zelo odporna sorta na plesen na listih in 
gomoljih ter občutljiva za virusne bolezni.
Zaradi svoje izjemne odpornosti na plesen 
(pogosto je škropljenje skoraj nepotrebno) je 
zelo primerna za ekološko pridelovanje. Ker je 
tudi zelo rodovitna, daje visoke pridelke tudi ob 
manj intenzivnem gnojenju. Je nosilna sorta za 
ekološko pridelovanje, za pridelovanje 
semenskega krompirja je manj primerna.
FRISIA - Gomolji so veliki, s svetlo rjavo kožico in 
kremasto belim mesom. Očesa so plitva.
Frisia je srednje občutljiva na plesen na listih, 
občutljiva je na plesen na gomoljih. Srednje je 
občutljiva tudi na virusne bolezni. Ob neugodnih 
rastnih razmerah gomolji pokajo.
Je kakovostna večnamenska jedilna sorta, 
primerna za strojni izkop. Pridelek je primerno 
velik. Se zelo dobro skladišči in je zato primerna 
za uporabo še v poznih pomladanskih mese- 
cih.Uvrščena je med nosilne sorte z možnostjo 
pridelovanja semenskega krompirja.
SANTE - Gomolji so ovalni, s svetlo rumeno 
kožico in rumenim mesom. Očesa so plitva.
Je zelo odporna sorta proti virusnim boleznim, 
srednje odporna proti plesni in odporna proti 
ogorčicam. Občutljiva na rjavo pegavost.
SANTE je zelo rodovitna sorta z višjo vsebnostjo 
sušine. Primerna je za strojni izkop. Skladišči se 
slabo, saj prične kmalu kaliti, zato je primerna le 
do marca. Sorta ni primerna za lahka peščena 
tla, saj v stresnih razmerah močno izrašča in 
ponovno formira gomolje. Zaradi odpornosti je 
primerna tudi za biološko pridelovanje. Na pri
poročeno listo je uvrščena kot nosilna jedilna 
sorta, primerna tudi za biološko pridelovanje in 
pridelovanje semenskega krompirja.

Pripravila Irena Šilc, 
Kmetijska svetovalna služba Ribnica
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P lil EA A bralcev
V RIBNICI NE SMEŠ BITI BOLAN !

V današnjem času je zdravnik za odrasle že prava 
loterija. Že tako jih primanjkuje, a nato k zdravniku 
hodijo skoraj zdravi ljudje, češ da malo "poklepeta
jo" in dobijo nov recept za zdravila, ki jih že jemljejo 
in so o njihovi uporabi že obveščeni (le-ta recept, 
kolikor sem seznanjena, lahko dobijo tudi na infor
macijah, zato se jim ni potrebno drenjati v čakalni
ci), in pa obiski "komercialistov" zdravil, ki prihajajo 
na pogovore k zdravnikom med njihovim delovnim 
časom, po navadi takrat, ko je čakalnica že tako ali 
tako nabito polna. Da sploh ne omenim nepričako
vanega telefonskega klica za pomoč na domu ali 
prometne nesreče.
Prosim, če se malo zamislite ob vsem tem, kako se 
počuti bolna odrasla oseba z vročino v čakalnici, 
kjer čaka na obisk zdravnika 3 ali več ur. 
Razumem, da tudi zdravniki niso srečni, ko ob 
začetku delovnika zagledajo v čakalnici vse črno 
ljudi, in prav tako jih razumem, da imajo tudi oni 
osebne popoldanske obveznosti, ne pa, da so 
nekje po 16. uri še vedno na delovnem mestu.
Vse to pa se da lepo rešiti, g. Peter Rus, le malo se 
je potrebno potruditi. Že, če bi uvedli pri zdravniku

predhodna telefonska naročila, kot je to sedaj že 
uvedeno v šolski ambulanti in bi ljudje prihajali v 
ambulanto šele takrat, ko so naročeni.
Poleg tega pa se je potrebno zavedati, da je 10 - 
minutni obisk pri zdravniku več kot dovolj in bi ga 
morali upoštevati tako zdravniki kot tudi bolniki.
Nič več komercialističnih obiskov med službenim 
delom in prav tako nobenega "PADALCA", če se 
lahko tako izrazim, skozi stranska vrata (teh je dan
danes zelo veliko).
Zdi se mi pomembno, da bi tudi v popoldanskem 
času delala dva zdravnika za odrasle. Mogoče bi bil 
eden dežuren samo doma, za primer obiska na 
domu ali prometne nesreče, drugi pa bi sprejemal 
samo naročene paciente.
"Gužve" v čakalnicah ne bi bilo in tudi delo bi bilo 
zagotovo lažje.
Menim, da se z mojim razmišljanjem strinjajo tudi 
drugi pacienti in da se bo v kratkem rešil problem, 
ki pesti Ribničane.
Tako bomo zagotovili normalno stanje glede 
obiska pri zdravniku in ne bo potrebno več slabe 
volje in razburjanj, ki so v današnjem času vsak
danji.

Mirjam Kos

UREDNIŠKA
PRAVILA

GLEDE OBJAVE PISNIH 
SPOROČIL

DOLŽINA TEKSTOV

Dolžina posameznega teksta ne sme presegati 40 
vrstic A4 formata (vel. črk 12, font pisave: Times N. 
Roman C E), v nasprotnem primeru ima urednik 
pravico do krajšanja teksta. V omenjeno dolžino so 
všteti tudi nadnaslovi, naslovi in podnaslovi.
V primeru, da želi kdo objavo daljšega teksta, se 
mora za dolžino predhodno dogovoriti z ured
nikom.
V primeru objave odgovora ali popravka se upošte
vajo določbe Zakona o medijih.

PRAVICA DO REPLIK
Objavi se le ena replika na objavljeni članek.

Hvala za razumevanje.
Uredništvo

VODA ZA 
ZDRAVJE
Koliko vode moramo piti?
V sodobni literaturi so podatki o 
teh vprašanjih dokaj enotni. Za 
zdravo življenje je potrebno popiti 
od litra do dveh litrov in pol vode 
na dan, odvisno od telesne 
aktivnosti, letne dobe in 
prehrane. V vodovodu je dovolj 
vode, zato ne kupujte ustek
leničene. Ta je le za tiste, ki imajo 
oporečno vodo, saj razne kupljene 
umetne pijače ne morejo nado
mestiti telesne potrebe po vodi. 
Tudi ostale pijače naj bodo nar
avne. Lastnosti vode omogočajo 
prenose hranilnih snovi v celice in 
iz celic navzven, med tkivi in 
organi. Voda tudi odnaša pres- 
novke in strupene snovi iz telesa.

Prim. dr. Peter Kapš, internist iz Novega mesta, je 
poslušalcem predavanja, ki ga je organiziralo rib
niško društvo 'Joga v vsakdanjem življenju', 
zapletena medicinska znanja predstavil in utemel
jeval razumljivo in dostopno. Žato smo se odločili 
za nadaljevanje 13. maja ob 19. uri, v poslovni 
stavbi na Riku.
Voda pokriva 2/3 zemlje. V naravi je v različnih 
stanjih. Vsebuje človeku in drugim bitjem veliko 
potrebnih snovi. Ko mislimo na raztopljene min
erale v vodi, gre v bistvu za trdoto vode, ki je spre
menljiva. To je mešanica pozitivno nabitih delcev
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kationov in negativno nabitih anionov.
Največ je kalcijevih in magnezijevih ionov ter še 
ostali polivalentni: cink, mangan aluminij, stroncij, 
barij in železo. Pitna voda vsebuje najpogosteje 
okoli 50 mg Ca/l. Seveda so poglavitni vir kalcija 
in magnezija živila, vnos iz zraka je zanemarljiv. 
Prevelika količina teh mineralov je lahko škodljiva, 
še posebej natrijevega klorida (sol). Kjer ima pitna 
ali mineralna voda manj kalcija, je več sečnih kam
nov. Uživanje mineralne vode je postalo zelo aktu
alno, se tudi reklamira in vsiljuje misel, da se s pit
jem le-te vračamo k naravi. Vendar je priporočljiv 
nadzor zdravnika zaradi različno velike vsebnosti 
mineralov, ki lahko pripelje do nevšečnosti za 
človekovo zdravje. Destilirane vode v glavnem ne 
uporabljamo za pitje, ker je prazna, nima razto
pljenih snovi.
Voda predstavlja 60% naše telesne teže; pri 
starostniku 55%, pri dojenčku pa kar 75%. 
Dnevno jo izgubimo okrog 2,41: 1,41 s sečnino, 
0,21 z blatom 0,71 z dihanjem, 0,3 - 41 z izhlape
vanjem skozi kožo in 0,1 z znojenjem. Toliko bi jo 
morali vnesti nazaj v telo. Dobivamo jo s hrano in 
tekočino, tvori se tudi pri presnovi. Če človek 
uživa veliko suhih živil, rabi več vode. Mnogi 
starostniki ne čutijo žeje, zato jih je treba vzpod
buditi k pitju, sicer polagoma, z leti postajajo kro
nično dehidrirani. Suha usta so že kritični znak 
kronične dehidracije.
Vsako telesno funkcijo usmerja učinkovit pretok 
vode. Njeno razporejanje zagotavlja, da življen
jsko pomembni organi prvi dobijo dovolj vode in 
snovi, ki jih prinaša. Če je vode manj, kot je 
potrebno, telo samo določi prioriteto ter poskrbi 
za srce in pljuča, zato pa jo je manj tam, kjer je 
trenutno najmanj škodljivo. To je v hrustancu, saj 
vsebuje kar 95% vode in samo 5% trdnih snovi. 
Če smo stalno, kronično izsušeni, se odstotek 
vode v njem počasi zmanjšuje, ne deluje več tako 
elastično, zato poči, sicer minimalno in nevidno, a 
z leti se lahko povzročena škoda stopnjuje. V

starosti se zato pojavijo bolečine, ker se je pojav
ila artroza, obraba hrustanca.
Voda, ki jo pijemo, zagotavlja celično delovanje in 
zadovoljuje celične prostorninske potrebe. 
Nezadostno pitje zmanjša učinkovitost delovanja 
celic. Dve tretjini vode je znotraj celic, ena tretjina 
je zunaj celic. Celica je ena enota telesa, ena 
opeka. V telesu jih je sto bilijonov. Poenostavljeno 
povedano: sestavljata jo jedro in ovojnica. Ko ovo
jnica nima dovolj vode in je človek izsušen, telo 
najprej porabi zunajcelično vodo. Celica pa 
ohrani svoj obstoj tako, da zapre pore v ovojnici, 
skozi katere je potekalo izmenjavanje med zuna
jcelično tekočino in celico, z vosku podobno ses
tavino holesterolom. Povišan holesterol med 
drugim zdravimo tudi s pravilnim pitjem vode, to je 
2 litra dnevno. Po enem mesecu rednega pitja 
vode se bodo izločile zaprte celice, to pa bo vpli
valo na nižji holesterol.
Kozarec jo spijemo pred obrokom in neomejeno 
količino eno uro po njem. Takojšnje pitje razredči 
prebavne sokove, posledica je podaljšana in 
otežena prebava.
Vsi potrošniki danes še niso dovolj osveščeni, da 
je za zdravje zelo pomembno, sploh v boju proti 
arteriosklerozi, neprečiščeno hladno stiskano 
olje. Rafinirano olje je očiščeno vsega dobrega, 
še slabše pa je hidrirano olje, saj povzroča arte
riosklerozo in raka. Zato je potrebno ob nakupu 
prebrati etiketo o postopkih priprave hrane in 
njenih sestavinah. Mleko je zdravo živilo, če živali 
pijejo neoporečno vodo. V Ameriki obstaja celo 
mleko brez maščob. Priporočljiva je vsebnost vsaj 
1,5% maščob, ker tedaj mleko deluje zaščitno 
proti raku. Homogenizacija mleka razbije večje 
maščobne kapljice v manjše, kar omogoči lažjo 
prebavo. Nasprotni učinek je pri sterilizaciji, kjer 
so beljakovine denaturirane ali poenostavljeno 
povedano, zakrknjene.

Darinka Suljevič
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Civilna družba,
5 akcija in/ali reakcija
O
* V zadnjih nekaj mesecih smo se 
H soočili z več protesti t.i. civilne 

1 družbe, ki je oživela oziroma vzval- 
ovala ob napovedanih, še posebej 
pa ob dejanskih akcijah vlade.

M; Doživeli smo upor staršev v 
Bršljinu pri Novem mestu, stavko 

i sindikata športnikov, gladovni 
«■ stavki obeh invalidskih organizacij, 

protest tovornjakarjev, protestira- 
i jo novinarji...

0
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Če ob tem še upoštevamo, da je nenadoma zelo 
zaživel tudi varuh človekovih pravic, ki je letos 
deležen prav neverjetne medijske podpore in je 
samo v tem kratkem času zbral verjetno več javnih 
nastopov kot prej v dveh letih, potem si morda 
začenjamo predstavljati, da se je začelo v družbi 
in državi nekaj dogajati. Verjetno poražena politi
ka ve, da se obetajo pomembne spremembe in 
se prav zato zelo trudi, da bi pripravila teren za 
kakšne večje, odmevnejše in usodnejše akcije. 
Dejstvo je, da že prve poteze vlade nakazujejo, da
bi se dalo tudi že prej izpeljati veliko stvari dru
gače, cenejše in boljše - za državo in za njene 
državljane.
V prejšnjih mandatih smo, čeprav smo gulili 
opozicijske klopi, vneto opozarjali na nesmiselne 
rešitve in predlagali številne amandmaje in 
zakone, vendar je bila večina povoženih.
Tedanja oblast, ki se je obnašala, kot da bo večna, 
se na nas sploh ni ozirala. Delala je po svoje. 
Sprejemali so se zakoni, pravilniki, uredbe in 
drugi predpisi, ki so omogočali, da so majhne, 
izbrane skupine na zakonit način srkale denar iz 
žepov državljanov in iz državne blagajne.
Za pomembna javna naročila ni bilo niti razpisov, 
dela in storitve so se dodeljevali dogovorno. 
Spomnimo se samo nalepk. Zagotovo pa to ni 
osamljen primer.
Na dan prihajajo velike svinjarije, ko so odmevni 
primeri oškodovanj zastarali na posameznih eno
tah in stopnjah sicer neodvisnih organov 
pravosodja. Spomnimo se samo omar nedotakn
jenih in celo nezavedenih spisov na državnem 
tožilstvu. Nič koliko nezakonitih primerov pa se je 
za večno zaprlo s stečaji, v katerih je poniknilo 
zagotovo daleč največ javnega premoženja.
Take primere imamo v vsaki malo večji slovenski 
vasi, tudi Ribnica ni nikakršna izjema.
Je pa prejšnja garnitura znala izredno naviti kazni 
že za manjše prekrške delovnih ljudi. Za drobnar
ijo je marsikje predvidena celo milijonska kazen. 
Šoferji in prevozniki, ki so pred dnevi uprizorili 
opozorilno vožnjo po Ljubljani, niso nikakršna izje
ma. Marsikaj bo še potrebno popraviti, dejstvo pa 
je, da je protest tovornjakarjev usklajevanje samo 
pospešil. Podobne kazni so zapisane tudi na 
področju posegov v prostor...
Na velikonočno nedeljo so stavkali športniki. 
Vzrok - neprijazna davčna zakonodaja do športa 
in športnikov. Njen sprejem je izsilila prejšnja vlad
na koalicija tik pred volitvami z obrazložitvijo, da je 
sprejem nujen zaradi razbremenitve socialno 
šibkih družin in posameznikov.
Zahtevi stavkajočih sta bili zelo neposredni - spre
memba davčne zakonodaje, ki jo je predlagala 
prejšnja - Ropova vlada in sprejemala prejšnja

koalicija in je začela veljati prvega januarja letos, 
in odstop sedanjih finančnega in šolskega minis
tra, dr. Bajuka in dr. Zvera. Zanimivo.
Nihče od stavkajočih ni niti z besedico omenil 
predsednika "senčne vlade LDS", sedanjega 
poslanca Ropa pa bivšega ministra, sicer profe
sorja dr. Mramorja, pa bivšega šolskega ministra, 
sedaj prav tako poslanca dr. Gabra, itd.
Od nekod se je vzel tudi Olimpijski komite in pod
prl zahteve športnikov. Zanima pa me, kaj so vsi ti 
sindikati, združenja, športne in druge zveze, klubi 
pa razni komiteji, varuhi in še kdo počeli takrat, ko 
so Ropovi in Pahorjevi stiskali nemočno ljudstvo. 
Če še tako brskamo po spominu, listamo stare 
časopise ali brskamo po internetnih straneh, 
zlepa ne bomo našli ničesar otipljivega.
Davčna zakonodaja je dejansko slaba in krivična 
do velike večine družbenih skupin, zato je ta vlada 
že takoj na začetku mandata ustanovila skupino, 
ki pospešeno pripravlja reformo Rop - 
Mramorjeve davčne zako
nodaje. O vseh postopkih 
je bil seznanjen sindikat 
športnikov in tudi vsa osta
la javnost. Velikokrat.
Vendar sindikata šport
nikov to ni ustavilo.
Izpeljali so svojo akcijo z 
nešportnimi, celo žaljivimi 
napisi, čeprav vedo, da bo 
spremembe možno uvel
javljati šele po 1.1. 2006, 
torej prihodnje leto.
Novost tudi ni, da nobena prejšnja vlada ni prav 
veliko napravila za dolenjske Rome. Vsi so se 
najbolje počutili, če so bili Romi kje zamaknjeni in 
so uživali v svojem svetu. Reševanje problemov je 
bilo prepuščeno revnim občinam in nekaterim 
čutečim posameznikom. Težave so se prikrivale. 
V zadnjem času je nekajkrat počilo, večinoma 
okrog Novega mesta.
Ko se je šolski minister dr. Zver odpravil v samo 
žarišče, v Bučno vas, in dosegel za vse, za Rome 
in druge tamkajšnje prebivalce, sprejemljiv 
dogovor, se je sprožil plaz čudnih kritik t.i. civilne 
družbe, varuha človekovih pravic in bivše politike. 
Vsi tisti, ki do sedaj niso znali ali hoteli urediti 
nakopičenih problemov, so kar naenkrat znali 
povedati, kaj ni prav. Da se gre minister segre
gacijo, getoizacijo,... Nič pa niso povedali, kako 
zadevo drugače urediti. Hvala bogu, da dogovor 
za zdaj deluje.
Zgodilo se je še več podobnih, tudi nekritičnih in 
zlonamernih potez t.i. civilne družbe, ki jo na ulice 
morda pošilja bivša politika, ki izredno težko argu
mentira svoje nasprotovanje potezam nove vlade 
in vladne koalicije.
Vendar, naj se zgodi karkoli, bo potrebno urediti 
še vrsto tudi zavoženih stvari, če hočemo, da 
bodo naše davčne obremenitve, kazni in še vrsta 
drugih zadev evropsko primerljive.
Prej bomo to storili, bolje bo za nas vse.

Jože Tanko,
poslanec SDS v DZ

Kaj si lahko 
državljani 
obetajo od 
Ministrstva za 
delo, družino in 
socialne 
zadeve?
(I. del)

Ko vas srečam na ulici, v ministrs
ki pisarni ali ob različnih priredit
vah, me pogosto sprašujete, 
dragi Ribničani in Ribničanke, v 
čem se bo delo nove vlade razliko
valo od prejšnje in kaj namerava
mo napraviti na Ministrstvu za 
delo, družino in socialne zadeve.

Delovanje sedanje vlade že daje rezultate: 
delamo bolj pregledno, odpravljamo napake pre
jšnje vlade, kot npr. tisto glede avtomobilskih 
nalepk, z odpravo katerih smo prihranili za nekaj 
milijard davkoplačevalskega denarja, pa nepravil
nosti ob razpisih za mobilne operaterje, pripravili 
smo abolicijski postopek, s katerim smo odprav
ili veliko število 
prekrškov, ki bi v 
kratkem zastarali in 
bremenili sodni sis
tem... Predvsem pa se 
trudimo, da bi delovali 
pravično in da bi vsem 
omogočali enake 
možnosti - pa naj gre za 
prijave na razpise, 
javna naročila ali kaj 
drugega.
Vlada je sprejela program dela, ki je močno 
odmeval v javnosti. Njegov sestavni del je tudi 
program Ministrstva za delo, družino in socialne 
zadeve, ki je za državljane eden ključnih. 
Ministrstvo za delo je tisto, s katerim se državljani 
največkrat srečujejo - tako tisti, ki se komaj rodijo, 
do onih v pozni starosti: socialne pomoči, otroški 
in družinski transferji, zaposlovanje, delovna 
razmerja, študentsko delo, štipendije, invalidi, vet
erani, vojno nasilje, delovanje različnih društev, 
domovi za ostarele, za invalide, da ne omenjam 
pokojninskega področja: skupaj pomeni največji 
del slovenskega proračuna, ki s pokojninsko bla
gajno "tehta" tisoč milijard tolarjev. To pa pomeni 
tudi zelo veliko odgovornost.

Možnosti za naše starejše ...
Za varstvo starejših bomo poskrbeli s širjenjem 
mreže domov za ostarele. Zavedamo se, da le z 
davkoplačevalskim denarjem ne bo šlo - potrebe 
po novih namestitvah so zelo velike, zato bomo 
razpisali koncesije in možnost zasebnega vla
ganja v to dejavnost. Vendar pa bo dom v Ribnici
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zgrajen pretežno iz sredstev državnega proraču
na, del pa bodo zagotovile tudi občine Ribnica, 
Sodražica in Loški Potok.

Več naklonjenosti družinam ...
Glede števila rojstev se je Slovenija znašla na 
samem repu evropske lestvice, kar pomeni, da se 
nam kot narodu slabo piše. Vendar to ni zaskr
bljujoče le glede narodnostnega vprašanja, 
ampak so ob tem negotove tudi pokojnine 
bodočih generacij, prav tako bodo postali nego
tovi zavarovalni skladi - vključno s zdravstvenim, 
na trgu dela ne bo zadosti delavcev, ki bi poskr
beli za opravljanje javnih storitev in še bi lahko 
naštevali. Zato je še kako problematično norče
vanje na račun tistih, ki poudarjajo pomen 
družinske politike in starševstva. Zavedati pa se 
moramo, da se ljudje odločajo za rojstvo otrok, 
ker imajo radi življenje, in ne zaradi otroških 
dodatkov. Te je dolžna država zagotoviti že iz 
načela pravičnosti in prerazporejanja bremen. 
Tisti, ki ima otroke, svoj osebni denar vlaga vanje, 
ti otroci pa postanejo davkoplačevalci in zago
tavljajo mirno in varno starost drugim, ne nazad
nje tudi tistim, ki so ostareli, za otroke pa se niso 
odločili. Zato je pomembno v javnosti oblikovati 
takšno javno mnenje, ki bo naklonjeno družinam, 
starševstvu in otrokom. Mladi se bodo odločali za 
otroke, če bodo imeli boljše možnosti zaposlo
vanja in urejanja stanovanjskega vprašanja. Na 
tem področju bodo naši prioritetni cilji in ukrepi.

Mag. Janez Drobnič, minister

PRVA KONFERENCA 
REGIJSKEGA ODBORA MSI

RO MSi Zahodna Dolenjska se je 16. 
aprila sestal v Ribnici, na svoji prvi 
redni regijski konferenci. Obravnavali 
so delovanje regijskega odbora v 
preteklem letu in predstavili plan 
dela oziroma projekte za leto 2005. 
Regijske konference so se poleg 
članov RO MSi Zahodna Dolenjska 
udeležili tudi: podpredsednik NSi in 
minister za delo, družino in socialne 
zadeve mag. Janez Drobnič, pod
predsednik MSi Alen Salihovič in svet
nica občine Ribnica Anica Benčina.

Na konferenci je prisotno mladino nagovoril 
mag. Janez Drobnič in jo seznanil z aktualnim 
političnim dogajanjem, ki ga NSi s svojimi ministri 
ustvarja v vladi. Spodbudil je prisotne, naj se 
aktivneje vključijo v politiko matične stranke in k 
aktivnemu javnemu delovanju, s katerim bi 
opozarjali na probleme v družbi in predstavljali 
možne rešitve, še posebno na področju sociale, 
družine ter drugih vprašanj, ki zadevajo otroke in 
mladino. Anica Benčina je izrazila željo po vza
jemnem in večjem sodelovanju med mladino in 
matično stranko, Alen Salihovič pa je članom RO 
predlagal, naj že sedaj razmišljajo o lokalnih volit
vah in morebitnih mladih kandidatih, ki bi 
zastopali listo NSi. Predsednica RO MSi 
Zahodna Dolenjska Andreja Rajh je poročala o 
delu RO v preteklem letu, kjer se je odbor izkazal 
predvsem pri vodenju in pomoči volilne kam
panje.

RO MSi Zahodna Dolenjska
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Vplačila v REZERVNI STANOVANJSKI 
SKLAD

Komaj leto dni je minilo, odkar so etažni lastniki v 
večstanovanjski stavbi dolžni vplačevati sredstva v 
rezervni sklad, če je objekt starejši od 10 let, in v 
Ribnici ni takšnega, ki ne bi tu stal že skoraj 30 let 
ali več. Praviloma se zneski mesečno gibljejo 
okrog 4.000,00 SIT, odvisno od kvadrature 
stanovanja. Glede na vse stroške, ki jih lastniki 
imajo, je to pomemben znesek, za katerega mnogi 
niso prepričani, da bo priromal v prave roke in bil 
porabljen za vzdrževanje ter investicije.
Mnogi lastniki domnevajo, da država oz. upravl
javec sploh nimata pregleda nad denarjem, še 
manj pa ga imajo lastniki, ki upravljavca, v večini rib
niških blokov primeru SPL d.d. Ljubljana, po 
navedbah nekaterih ne vidijo tudi po tri mesece, 
čeprav bi ga želeli spodbuditi k določenim investi
cijam v objektu.
Namen države je bil, da bi z ustanovitvijo rezervne
ga sklada zagotovila vzdrževanje večstanovanjskih 
stavb, finančna bremena lastnikov pa porazdelila 
na daljše obdobje.
Varovalka, da naj bi denar res romal na določeno 
mesto, je poseben transakcijski račun, na katerega 
upravnik odvaja pobrana mesečna plačila. V 
primeru stečaja upravnika, ta vplačila niso del 
stečajne mase. Večji nadzor nad zbranimi sredstvi 
si etažni lastniki zagotovijo tudi tako, da izmed sebe 
izvolijo predstavnika, ki denar s transakcijskega 
računa dviguje skupaj z upravnikom, a je to treba 
določiti s pogodbo.
Posameznik sicer nima natančnega pregleda nad 
svojim deležem v rezervnem skladu, saj je ta skup
no premoženje etažnih lastnikov, o njegovem stan
ju pa SPL d.d. mesečno poroča vsakemu posebej. 
Etažni lastnik ima enkrat mesečno lahko tudi 
vpogled v pogodbe, sklenjene s tretjimi osebami

glede poslov obratovanja in vzdrževanja večs
tanovanjske stavbe. Sredstva je mogoče uporabiti 
samo za poravnavo stroškov vzdrževanja in potreb
nih izboljšav, ki so predvidene v sprejetem načrtu 
vzdrževanja, kot so na primer zamenjava strehe, 
obnova fasad ipd., ter za nujna vzdrževalna dela in 
za odplačevanje v te namene najetih posojil, pravi
jo na ministrstvu za okolje in prostor. Upravnik mora 
pri svojem delovanju upoštevati interese etažnih 
lastnikov, drugače ga lahko ti kadarkoli brez nava
janja krivdnih razlogov zamenjajo. Prav tako lahko 
brez stanovanja ostane tisti, ki ne plačuje prispevka 
za rezervni sklad. "Sodni postopki so žal res dol
gotrajni, vendar kot upravnik nimamo druge 
možnosti izterjati obveznost etažnih lastnikov. 
Menimo pa, da bo po plačilu dolžnikov zaradi plači
la za nazaj in zamudne obresti na računu rezervne
ga sklada več sredstev," pravi Andrej Lapajne z 
SPL d.d.
Med določenimi stanovalci večstanovanjskih 
objektov pa so se pojavila tudi ugibanja o tem, ali 
morda ne bi bilo bolje, da bi vzdrževanje in upravl
janje blokov prevzela Komunala. S tem bi denar, ki 
ga mesečno namenjajo v rezervni stanovanjski 
sklad ter za upravljanje, ostal Ribnici - Komunali in 
ribniškim podizvajalcem-, pa tudi čas odzivnosti na 
želje in zahteve bi se skrajšal, menijo.
Toda župan Alojz Marn pravi, da so izkušnje občine 
glede neizteijanih obveznosti, tako za ogrevanje 
kot za najemnine, negativne, in lahko "le finančno 
močan upravnik prenese tako velike izpade plačil. 
Zaradi navedenega o zamenjavi upravnika 
stanovanj, ki so v lasti občine, ne razmišljamo."

A Pahulje

DEVETA INTERVENCIJA RIBNIŠKIH GASILCEV

Devetega aprila zgodaj zjutraj, ob 4.45, ko je veči
na občanov še sladko spala, je člane operativne 
enote PGD Ribnica zbudil tihi alarm. Na pomoč je 
klical operativec s centra za obveščanje Ljubljana z 
naslednjim pozivom: "Prometna nesreča na cesti v 
Gotenici, voznik ukleščen v vozilu. Takoj javi izvoz." 
Po petih minutah od poziva smo bili štirje člani z 
vozilom za reševanje na cestah že na poti proti 
kraju nesreče. Preostalih osem članov pa je z ostal
imi vozili kmalu krenilo za nami.
Po razgovoru s centrom 112 je operativec povedal, 
da nas kliče zaradi tega, ker predvideva, da bomo 
ribniški gasilci prej v Gotenici kot pa kočevski, ki

imajo do tega kraja, ki je v njihovi občini po kilo
metrih in po času precej dlje.
Ko je prva skupina prispela na kraj nesreče, smo 
vsi pretreseni zagledali na polju pod Gotenico

osebni avto, obrnjen na streho. Ko smo osvetlili 
vozilo, smo pod njim zagledali okrvavljeno glavo, ki 
je gledala iz vozila in ni kazala nobenih znakov živl
jenja. Po hitrem ogledu vozila smo ugotovili, da je 
bil v vozilu samo voznik. Pod vozilo smo podstavili 
zračne blazine za dvigovanje bremena in z njimi dvi
gnili vozilo tako visoko, da smo lahko s škarjami 
odrezali stebriček od vrat, ki je branil, da bi šoferja 
lahko brez večjega premikanja varno spravili iz vozi
la. Ta stebriček je bil namreč med glavo in ramo. 
Zdravniška ekipa, ki je prišla za nami, je pones
rečencu takoj imobilizirala vrat, mi pa smo pod vozi
lo nastavili zložljiva nosila in z njimi iz vozila poteg
nili ponesrečenca, ki je med tem časom že začel 
kazati znake življenja. Preložili smo ga na posteljo 
reševalnega vozila, ki ga je potem odpeljalo v UKC 
Ljubljana, kjer je ostal na zdravljenju.
Med tem časom, ko je prva skupina že reševala, so 
gasilci, ki so prispeli z ostalimi vozili, takoj postavili 
razsvetljavo iz ostalih vozil. Prav tako so se v delo 
vključili tudi kočevski gasilci. To je bila prva skupna 
akcija kočevskih in ribniških gasilcev. Potekala je 
zelo usklajeno.
Upam, da smo s svojim trudom in naglo intervenci
jo pripomogli, da bo ponesrečenec hitro okreval in 
ne bo imel posledic po tej težki prometni nesreči. 
To mu želimo vsi člani prostovoljnega gasilskega 
društva Ribnica.

Za PGD Ribnica Matjaž Virant

H

M
l f'l.B

L <
1<

>



i rx
j ii

oc
i

1KDO IE ANA LIZA IZ RIBNIŠKE 
DOLINE?

Tradicionalna prireditev za 
materinski dan, ki jo prireja KUD 
France Zbašnik Dolenja vas, vedno 
navduši. Ne samo mamice, ki jim je 
v prvi vrsti prireditev namenjena, 
temveč tudi vse obiskovalce, ki se 
vedno z veseljem odzovejo sim
patičnim prireditvam. Letos je igral
ska zasedba KUD France Zbašnik z 
uprizoritvijo nedeljskega večera 
'Spet doma' z Mariem in Ano Lizo do 
solz nasmejala zbrane gledalce v 
dvorani DO -16 v Dolenji vasi. In 
slišati je bilo: "Tole je fenomenalno", 
"Ana Liza je desetkrat boljša od 
'prave' Ane Lize," 'ja, kdo pa je ta 
naša ribniška Ana Liza?" itd. Tudi 
nas je to zanimalo, saj se z novimi 
igralskimi skupinami vse bolj razvi
ja ribniško dogajanje tudi v 
humornem smislu. Dolenja vas ima 
Ano Lizo, Hrovača Radio Mlajku, za 
igre KUD Sv. Gregor in VETD 
Hrovača sije treba že rezervirati 
sedeže... A najprej smo poiskali rib
niško Ano Lizo...

Ribniški Ani Lizi je v resnici ime 
Mojca Levstik in je doma iz 
Dolenje vasi, natančneje s 
Humca. Stara je 20 let, v 
Ljubljani študira na Visoki 
upravni šoli in ima še dve sestri, Barbaro in 
Vesno. Ana Liza, ups, Mojca, je po zaključku sred
nje šole, znotraj katere je velikokrat več kot 
uspešno sodelovala s svojimi kreacijami na mod
nih brveh in državnih tekmovanjih, dobila naziv 
modni kreator in oblikovalec. Mojca zelo rada tudi 
igra in s tem namerava nadaljevati. Prej je že 
igrala pri KUD-u, tudi pri Dragu Milinoviču, ko pa 
se je Drago poslovil, je sama poprijela za vajeti. 
Tako je sedaj vodja dramske skupine v KUD-u,

skupina pa pripravi kakšne igrice in skeče za 
materinski dan in druge prireditve. Igre največkrat 
sestavi kar sama. Za letošnji 'Spet doma' je idejo 
dobila kakšen mesec pred materinskim dnevom, 
ker se ji je zdela zanimiva predvsem Ana Liza, ni 
pa oddaje poznala, pravi. "Tako sem brskala po 
internetu in sestra mi je še enkrat posnela en del 
oddaje, da sem malo videla, kako poteka ta šov." 
Do prireditve, ki je bila v petek, 1. aprila, so se 
igrali in sodelujoči pripravljali predvsem preko 
vikendov, ko so se vrnili iz študentskih domov. "Že
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na vajah smo se dobesedno narežali, ideje so kar 
letele skupaj in vsak je še kaj dodal," je nasme
jana Mojca, ki je okostje predstave sestavila 
sama, finese pa so prilagajali in improvizirali. 
Menda naj bi kaseta s posneto igro v bližnji pri
hodnosti romala tudi prav do Maria Galuniča in 
Ane Lize. "Bomo videli," pravi Mojca, "morda se 
bosta tudi onadva tako nasmejala, kot so se naši 
gledalci."

Sicer pa je Mojca tudi gasilka pri Prostovoljnem 
gasilskem društvu Dolenja vas, kjer je članica 
mešane desetine, s katero je hodila tudi na tek
movanja. Poleti bo šla morda delat izpit za članico 
in nekoč imela sama svojo žensko desetino.

Mojca oblikovalka, kreatorka, šivilja, umetnica, ris
arka, je tudi pevka. Pri cerkvenem mešanem 
pevskem zboru v Dolenji vasi, ki ga vodi Feliks 
Podgorelec, poje alt. Sicer pa tudi drugače 
sodeluje v župniji Dolenja vas in rade volje 
priskoči na pomoč župniku. Letos je postala orga
nizatorka Oratorija 2005 v Dolenji vasi, ki bo 
potekal od 8. do 14. avgusta, glavna letošnja 
tema pa je 'Ne se bat!'. Priprave na oratorij, na 
katerem ponavadi sodeluje 20 do 30 animatorjev 

in okrog 90 otrok, so se že začele. Mojca, 
ki jo zanima zelo veliiiiko stvari, pravi, da bi 
rada poskusila najrazličnejše aktivnosti, a 
žal ji potem večkrat zmanjka časa zase. In 
kako bi se opisala? 'To je zelo težko, bolje 
bi to naredili moji prijatelji." Pa vendarle... 
"Zelo rada sem med ljudmi, imam veliko 
prijateljev,... rada imam domačo hrano, 
kakšne čorbice,.. grem pozno spat in zgo
daj vstajam - morda nenavadno za mladega 
človeka, a je res. Rada tudi kolesarim, plan
inarim in se sprehajam z našim leto in pol 
starim psičkom. Najraje pa imam od špor
ta rolanje, kjer res uživam. Lansko leto pa 
sem celo sodelovala na Teku po Lončariji, 

kjer sem osvojila srebrno medaljo. Pa tudi kakšen 
film - komedijo ali risani film rada pogledam. 
Risanje pa je tudi moje veselje, med drugim 
pripravljam in oblikujem sceno na prireditvah v 
DC 16."
Tako ribniška Ana Liza, mi pa že komaj čakamo 
materinski dan naslednjega leta. Čisto na tiho, pa 
ne povedat' naprej - slišali smo, da se bo menda 
v DC - 16 preselila Naša mala klinika. Kdo ve, 
morda pa res...?

Tekst in foto Zdenka Mihelič

Pogovor: Mojco Levstik

RIBNICA NA SEJMU 
POČITNIC 2005

Občina Ribnica se je tudi letos predstavila na 
mednarodnem Sejmu počitnic na 
Gospodarskem razstavišču v Ljubljani. Na razs
tavnem prostoru Gospodarske zbornice 
Slovenija, Območna zbornica Ljubljana, je bil 31. 
marca tako imenovan Ribniški dan. Predstavili 
smo se s prikazom izdelave tradicionalnih 
izdelkov domače obrti, suhe robe in lončarstva, 
po katerem je Ribnica prepoznavna doma in po

svetu. Ribniške suhorobarje sta predstavljala 
Franc Jaklič iz Sajevca in Franc Košir iz Kota. 
Slednjega je spremljal vnuk Rok, ki že skrbi za 
nadaljevanje suhorobarske tradicije. Svoje 
izdelke sta predstavila tudi lončarja Ana Češarek 
in Janez Pogorelec iz Dolenje vasi. Z domačimi 
dobrotami so obiskovalce postregle članice 
Društva podeželskih žena Ribnica. V okviru tega

društva deluje pevski zbor Vesele Rib'nčanke, ki 
so na sejmu tudi zapele. Mladi Dejan Vesel je 
imel dvojno vlogo: nosil krošnjo in igral na har
moniko. Z venčkom plesov se je predstavila 
otroška folklorna skupina iz Dolenje vasi pod vod
stvom mentorice Zalke Gorše. S pesmijo in ple
som so pritegnili zanimanje številnih obiskoval
cev.
Seveda ni manjkalo promocijskega gradiva z zna
menitostmi Ribniške doline. Vsem tistim, ki so bili 
zainteresirani za obisk, je Turistično-informacijski 
center pripravil različne predloge za eno- in večd
nevne izlete po Ribnici in njeni okolici.

Za TIC Ribnica: Danica Čampa Marinč 
Foto Metka Tramte
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RIBNIŠKI PIHALNI ORKESTER Z 
NOVIM VODSTVOM

Po uspešnem predsednikovanju Staneta Kljuna 
je bil za predsednika Ribniškega pihalnega 
orkestra izvoljen edini kandidat na volilnem 
občnem zboru 16. aprila, član orkestra Rudi 
Mihelič. Novi predsednik je povedal, da je v zad
njem času prišlo do konfliktov med mlajšimi in 
starejšimi člani orkestra. "Predsednik Kljun ni bil 
v tem udeležen. Sam pa je že pred časom dejal, 
da mora biti predsednik orkestra tudi član 
orkestra, torej glasbenik, saj le tako 
najbolje pozna delo in sam orkester.
Stane nam sedaj ob prevzemu vod
stva zares ogromno pomaga, svetu
je in nas vzpodbuja. Upamo, da nam 
bodo tudi ostali bivši člani iz 
upravnega odbora pomagali," je 
dejal Mihelič, ki v orkestru igra bari
ton. Mlada ekipa upravnega odbora 
v sestavi: Rudi Mihelič, Marko Umek,
Matija Bartol, Saša Jamnik in Emil 
Adamič želi ponovno vzpostaviti 
dobre odnose v orkestru, pridobiti 
nove člane ter povabiti k vrnitvi tiste, 
ki so iz različnih vzrokov prenehali 
igrati v orkestru. "Od igranja pa je 
seveda v planu najprej prvomajska 
budnica. Ob 6. uri se bomo spre
hodili skozi Ribnico do Knafljevega 
trga, nato pa z avtobusom do 13. ure obkrožili 
večino vasi Ribniške doline. Tudi v Sodražico 
bomo šli, kjer bomo zaigrali ob 9. uri. Veseli nas, 
da so nas ljudje še vedno veseli in da tako oznan
imo ta praznik. To je že tradicija. Nekateri pravijo, 
da sploh ne bi bilo pravega 1. maja, če ne bi 
slišali godbe," se je godbenega pohoda po 
Ribniški dolini veselil predsednik. Konec maja 
(29. 5.) se bo Ribniški pihalni orkester udeležil 
tradicionalnega Dneva godbe v Dobrepolju, kjer 
naj bi zaigralo osem do deset pihalnih godb oz. 
orkestrov z Dolenjske. Nato jih čakajo razna 
srečanja in prireditve, tekmovanja pa letos ni (je

vsaki dve leti), bodo pa zato pridno vadili za drugo 
leto. "Seveda z dirigentom Matevžem Novakom, 
brez katerega ne bi mogli, in z vztrajnim sodelo
vanjem vseh naših članov glasbenikov. Za konec 
leta bomo pripravili naš že tradicionalni koncert 
ter sodelovali na Božično-novoletnem koncertu," 
pravi predsednik Mihelič, ki je lansko leto s pre
jšnjim vodstvom ocenil za res uspešno s skoraj v 
celoti izpolnjenim planom. Daleč največji uspeh
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so dosegli na 24. državnem tekmovanju sloven
skih pihalnih orkestrov v Železnikih, 15. in 16. 
maja 2004, ko so, čeprav kot tekmovalci začetni
ki, osvojil zlato plaketo ter si pridobil vstop v višjo 
kategorijo tekmovanja. Uspeli so kupiti tudi tri 
instrumente, ki so bili za delo nujni: tubo, sakso
fon in pozavno. S prevzemom vodenja orkestra 
konec prejšnjega tedna so se najprej lotili 
pospravljanja in preurejanja prostorov, še vedno 
pa upajo, da bodo dobili nekoč tudi nove pros
tore, saj so ti predvsem po velikosti daleč prema
jhni.

Tekst in foto Zdenka Mihelič

GASILSKA ZVEZA RIBNICA 
PRAZNUIE ABRAHAMA

Ruželj poudarila, da želijo v vseh gasilskih vrstah 
pridobiti čim več mladine in žensk ter mentorjev 
za vzgojo mladih. Med drugim so v plan zapisali 
tudi ureditev gasilskih domov in okolice ter uved
bo računalniškega programa Vulkan za osnovna 
sredstva. Poveljnik Puželj se je dotaknil tudi 
kvalitetne izvedbe tekmovanja v Ribnici, pohvalil 
je pionirsko enoto PGD Rakitnica ter desetino 
pionirk PGD Sveti Gregor, ki je na državnem 
mladinskem tekmovanju v Celju dosegla odlično 
srebrno tekmovalno značko. Tudi letos bo kar 
nekaj tekmovanj, ki se jih bodo udeležili. 
Organizirali pa bodo še Memorial Antona Šobar
ja za mladino in Memorial Matevža Haceta za vse 
tekmovalne kategorije.
V letu 2004 so zabeležili velik požar v Goriči vasi, 
več manjših požarov na raznih lopah, vikendu, v 
naravi in v industrijskih prostorih, največ pa je bilo 
dimniških požarov. Pomagali so tudi ob tehničnih 
nesrečah in ob neurjih.
Pozdravne govore in čestitke so izrekli tudi Božo 
Knez, predstavnik GZ Slovenija, ki združuje 113 
gasilskih zvez, preko 1400 gasilskih društev in 
okoli 124.000 prostovljcev. Spregovorila sta tudi 
župana občin Ribnica in Loški Potok pa predsed
niki GZ Dobrepolje, Grosuplja, Ivančne Gorice in 
Velikih Lašč. Zanimivo je, da je bil predsednik GZ 
Ivančna Gorica, Lojze Ljubič pred 50 leti prisoten 
tudi pri ustanavljanju GZ Ribnica in morda kot
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Tradicija gasilstva v Ribniški dolini ima korenine v 
letu 1878, torej je zgodovina gasilstva v Ribnici 
krepko starejša kot je ustanovitev občinske 
gasilske zveze pred 50 leti, katere jubilej se 
praznuje letos. Po ukinitvi Okrajne gasilske zveze 
Kočevje leta 1955 so se začele ustanavljati 
občinske gasilske zveze. Gasilska zveza Ribnica 
je bila ustanovljena 30. julija 1955 in v register 
vpisana 29. marca 1956. Ustanovni člani so bila 
naslednja prostovoljna gasilska društva: 
Grčarice, Rakitnica, Dolenja vas, Nemška vas, 
Otavice, Goriča vas, Ribnica, Bukovica, Jurjeviča, 
Dolenji Lazi, Sušje in PID-LIP Ribnica. V upravni 
odbor tedaj ustanovljene OGZ so bili izvoljeni 
Milan Češarek za predsednika, Ivan Rober za 
poveljnika, Anton Mihelič za tajnika in Marija Čihal
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za blagajničarko. Leta 1960/61 so se v OGZ 
Ribnica vključila še PGD z območja Sodražica in 
Loškega Potoka. Posebno skrb je OGZ v 50-let- 
nem obdobju namenila vzgoji gasilskih kadrov. 
Bili so organizator več tečajev za gasilce, stro
jnike, NGC, GČ in ostale specialnosti, pa tudi več 
tekmovanj mladih, društvenih tekov Mladi gasilec, 
dneva gasilcev tedanje Jugoslavije itd. GZ 
Ribnica bo ob 50-letnem delovanju izdala tudi bil
ten, 4. junija pa bodo organizirali gasilsko prosla
vo, parado gasilcev ter v znak spoštovanja in zah
vale odkrili na stavbi doma gasilcev v Ribnici 
spominsko ploščo dolgoletnemu in častnemu 
poveljniku GZ Ribnica Antonu Šobarju. Na let
nem občnem zboru GZ Ribnica, 9. aprila, sta 
predsednik Janez Henigman in poveljnik Janez

edini od ustanoviteljev prisoten tudi na tem 
občnem zboru. Predsednik in poveljnik GZ 
Ribnica sta podelila gasilcem tudi več priznanj 
GZ 3. in 2. stopnje. Državna priznanja ter zahvale 
prisotnim gasilskim zvezam in občinam bodo 
podeljena na proslavi 4. junija,. V kulturnem pro 
gramu, s katerim se je občni zbor začel in končal, 
so s pesmijo, recitacijami in plesom sodelovali 
nadebudni učenci 3. razreda podružnične šole 
Dolenja vas, z izbranim pevskim prispevkom pa 
nonet Vitra.

Tekst in foto Zdenka Mihelič
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MLMN občine Ribnica 2005

t Tekme v malem nogometu so tu!

15. aprila se je s tekmami 1. kroga 
pričelo tekmovanje v Medobčinski 
ligi v malem nogometu (MLMN) 
občine Ribnica. Tudi letos tek
movanje poteka v občinah 
Sodražica, Dobrepolje, Velike 
Lašče, Loški Potok in Ribnica. 
Nastopa 12 moštev, ki tekmujejo 
na šestih različnih igriščih.

V letošnji sezoni je prišlo do nekaterih sprememb 
v tekmovalnem sistemu. Ideja je bila, da se tek
movanje bolj izenači, da se zmanjša število tekem 
in s tem poveča kvaliteta tekmovanja. Tako sta bili

oblikovani dve enakovredni skupini, iz katerih se 
bosta po prvem delu tekmovanja izoblikovali dve 
novi. Boljšo bodo tvorila prva tri moštva iz vsake 
skupine, slabšo pa vsa ostala. V boljši skupini se 
bo v drugem delu odvijal boj za prvaka, v drugi 
skupini pa za razvrstitev od 7. do 12. mesta.
Tudi letos je organizator tekmovanja ŠD Lončar iz 
Dolenje vasi, ki je v letošnji sezoni uvedel novost, 
odprl je svojo spletno stran (www.sportno-drust- 
vo-loncar.si). Tu bodo tekoče objavljeni vsi rezul
tati v letošnji sezoni, na njej lahko že najdete tudi 
ostale zanimive dogodke in aktivnosti, ki jih izvaja 
ŠD Lončar. Pokrovitelj tekmovanja, ki bo poteka
lo do 31. oktobra, ostaja Občina Ribnica.
Vsi ljubitelji malega nogometa pa ste vljudno 
vabljeni na tekme, ki so v naši občini na sporedu 

, ob petkih zvečer 
igriščih v Dolenji vasi in 
Dolenjih Lazih.

Peter Kočevar

Plavalci ponovno uspešni

Pet medalj z 
avstrijskega 
mitinga

V plavalnih krogih ime PK Inles Ribnica ni več 
neznanka. Na 24. mednarodnem mitingu v 
Spittalu v Avstriji so ribniški plavalci blesteli. 
Osvojili so pet medalj: Toni Valčič 2. mesto na 50 
m delfin, Anže Pavlin 2. mesto na 50 m hrbtno, 3. 
mesto na 100 m in 200 m hrbtno, Katarina Rajh
2. mesto na 50 —

SRPm hrbtno. Na 
tekmovanju je 
sodelovalo okoli 
400 plavalcev iz 
6 držav ( Av-stri- 
je, Italije, Ma
džarske, Rusije, 
Hrvaške in Slo
venije ).

mm

Skupina A: 1. KROG: 15. 04.

KMN SODRAŽICA: KM N KOT 
VABI-SCO: ŠD RIB"CA 
AVTOPRALNICA PETEK: AVTOHIŠA ZALAR

LESTVICA:

3:4
13:3
3:5

(2:0)
(4:0)
(1:2)

Plavalci PK Inles Ribnica, udeleženci mednarod
nega mitinga Spittal 2005

mesto moštvo T z N p zadetki točke razlika
m VABI-SCO 01 1 0 0 13:3 3 + 10
2. AVTOHIŠA ZALAR 01 1 0 0 5:3 3 + 2
3. KMN KOT 01 1 0 0 4:3 3 + 1
4. KMN SODRAŽICA 01 0 0 1 3:4 0 -1
5. AVTOPRALNICA PETEK 01 0 0 1 3:5 0 -2
6. ŠD RIBCA 01 0 0 1 3:13 0 -10

Skupina B: 01. KROG: 15. 04.

KMN LONČAR: ŠD PONIKVE 
GRAFIT: ŠD VELIKE POUANE 
A-D-B'? BAR : KMN VODNAR

LESTVICA:

2:3 (0:1)
5:1 (4:0)
7:1 (4:1)

Iz ribniškega kluba se je tekmovanja udeležilo 15 
tekmovalcev. Vsi so po besedah trenerja pokaza
li kvaliteten premik v tehničnem pogledu in po 
dosežku.
Plavalni klub Inles Ribnica je v mesecu marcu 
organiziral tudi seminar za sodnike. Udeležilo se 
ga je triindvajset staršev. Vsi so uspešno opravili 
teoretični in praktični izpit na bazenu.
Pridobili so si naziv državni sodnik začetnik. Želja 
kluba je, da tudi v Ribnici organiziramo tekmo v 
plavanju, vendar nam manjkajo še obračališča. V 
letošnji sezoni se vidi napredek plavalcev, kajti 
pogoji treniranja so se izboljšali.V prihodnosti si 
želimo, da se bazen opremi z obračališči, kajti 
tudi od tega so odvisni rezultati.

mesto moštvo T N P zadetki točke razlika
1. A'D'B' ? BAR 01 1 0 0 7:1 3 + 6
2. GRAFIT 01 1 0 0 5:1 3 + 4
3. ŠD VELIKE POLJANE £01 1 0 0 1:5 0 % -4
4. KMN VODNAR 01 0 0 1 2:3 0 J -1
5. KMN LONČAR 01 0 0 1 1 • 5

i; 7 ^
0 P -4

6. ŠD PONIKVE itil 0 0 1 0 1 -6

Novičke zapisala Karin K 
Foto Janez Zobec
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Osnovnošolci državni prvaki v 
rokometu

V Športnem centru Ribnica so 14. 
aprila učenci OŠ dr. F. Prešerna 
zaključili letošnje tekmovanje v 
rokometu. Organizator tekmovan
ja je bil odbor za šolska športna 
tekmovanja in RZS, sodelovalo pa 
je preko 100 osnovnih šol.

V finale so se uvrstile samo ekipe, ki so zmagale 
na šolskih, občinskih, področnih, četrtfinalnih in 
polfinalnih turnirjih. Letos je to uspelo ekipam 
OŠ: IV. OŠ Celje, OŠ Mihe Pintarja Toleda - 
Velenje, OŠ Ivana Groharja - Škofja Loka in OŠ 
dr. Franceta Prešerna - Ribnica.
Poleg uvrstitve učencev v finale je bila naša šola 
izbrana za izvajalca finalnega turnirjaA/odja tek
movanja je bil Janez Ilc. Tekmovanje je bilo orga
nizirano in izvedeno na ravni državnega tek

movanja. Po zelo izenačenih in napetih tekmah je 
bil vrstni red sledeči:
1. OŠ dr. Franceta Prešerna- Ribnica
2. OŠ Ivana Groharja- Škofja Loka
3. OŠ Mihe Pintarja Toleda- Velenja
4. IV. OŠ Celje

Veseli smo uspehov naših rokometašev. Pri tem 
gre pravzaprav za pomembne vrednote, ki imajo v 
današnjem, pogostokrat neprijaznem času, 
posebno ceno. Ne pozabimo, da nič ne dviga 
samozavesti tako, kot jo dviga uspeh. Vse je 
odvisno od naših prizadevanj, močne volje in trde
ga dela. Brez tega in brez skrbnega dela trenerja 
Nikole Radiča tako visokega cilja verjetno ne bi 
dosegli. Naj bodo šolska športna tekmovanja in 
šolski šport priložnost za iskanje novih poti in 
koristnejše preživljanje prostega časa.

Tekmujemo z drugimi in 
s samim seboj, naučimo 
se športno prenašati 
poraz, spoznavamo 
nove prijatelje in novo 
okolje. Skratka, naj nam 
bo šport v veselje in naj 
postane del našega 
vsakdanjika.
V želji, da bi turnir kar 
najbolje uspel, smo se 
obrnili na številne dona
torje in ljubiteje športa s 
prošnjo za materialno ali 
finančno pomoč.Velika 
večina se je pozitivno 
odzvala in omogočila 
izredno uspešno organi
zacijo in izvedbo finalne
ga tekmovanja. Iskreno 
se jim zahvaljujemo.

Za aktiv športne vzgoje:
Aleš Pugelj

Zlata ekipa učencev OŠ dr. Franceta Prešerna, Ribnica:
Matic Andoljšek, Mark Klarič, Andraž Grebenc, Damjan Oražem, Jan 
Pucelj, Aleš Pucelj, Nejc Oblak, Marko Ilc, Tomaž Osvald, Matej Pajnič, Jošt 
Perovšek, Luka Bartol, Matej Peterlin, RokŽepohar, Martin Batinič, Kristjan 
Starec, Rok Lesar, trener. Nikola Radič, vodja ekipe: Janez Ilc

ŠPORTNO DRUŠTVO LONČAR PRAZNUJE
15 LET

Športno društvo Lončar iz Dolenje vasi v letošn
jem letu praznuje svojo 15-letnico delovanja. 
Marljivi in vestni člani društva svoje delo opravlja
jo ljubiteljsko. Šport v Dolenji vasi ima dolgo 
zgodovino in tradicijo, zadnja leta pa njihovi člani 
dosegajo lepe uspehe na raznih tekaških in 
drugih tekmovanjih. Najbolj znana njihova prired
itev je gotovo Tek po Lončariji. 'Res je, da 
nimamo nobene ekipe v ligaških tekmovanjih, 
vendar preko ŠD Lončar združujemo krajane v 
rekreativnih športih (teki, mali nogomet, košarka, 
balinanje, pohodništvo itd). Vse prireditve so v 
kraju Dolenja vas oz. v Lončariji dosegle svoj 
namen, tako da so jih krajani KS Dolenja vas spre
jeli za svo/e," pravi predsednik društva Toni Prus. 
Že 15. leto organizirajo tudi prvomajski turnir v
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malem nogometu za prebivalce KS Dolenja vas. 
Na turnirju lahko sodelujejo prebivalci KS 
Dolenja vas ali vsi, ki so rojeni v KS Dolenja vas. 
'Tudi na letošnji 1. maj, v nedeljo, bo nogometni 
turnir in lahko rečem, da je v zadnjem času to lep 
vaški praznik. Po končanem tekmovanju pa bo ob 
18. uri proslava v počastitev 15-letnice društva. 
Na svečanosti bomo podelili tudi zahvale 
pokroviteljem in sponzorjem, ki so vsa ta leta bili 
z nami in nam pomagajo še sedaj. Torej vabljeni 
vsi ljubitelji nogometa, posebno vaščani KS, 1. 
maja v Dolenjo vas in na 15 - letnico društva," je 
predsednik Prus na kratko predstavil prvomajsko 
dogajanje v Dolenji vasi. Več bomo pisali v 
naslednji številki.

Zdenka Mihelič
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EKIPNO 
DRŽAVNO 

PRVENSTVO
RIBNICA 

2005
SPRINT DUATLON
Nedelja, 8. maj, ob 10. uri

SPRINT DUATLON 5-20-2,5 km 
SUPER SPRINT DUATLON 2 - 8 - 1 km 

CIO DUATLON 0,4 -1 - 0,2 km
'i

Kraj: Ribniški grad, Ribnica 
Čas: nedelja, 8. maj 2005, ob 10. uri 
Organizator: TRIATLON KLUB INLES RIKO 
RIBNICA

0038641459169 Mitja 
0038641469872 Damijan

Program:
8:00-9:30-prijave 
0:00 - CICI duatlon 
10:20 - super sprint duatlon 
11:30 - sprint duatlon 
14:30 - razglasitev rezultatov

Turistično društvo Grmada,
Velike Poljane nad Ortnekom

vabi na vsakoletno
TRADICIONALNO
KRESOVANJE,

ki bo na Grmadi 
v soboto, 30. aprila 

od 19h naprej.
Za zabavo in dobro voljo bo skrbel ansambel 
Rib’nski pušeljc, za hrano in pijačo pa člani tur
ističnega društva.

Vabljeni tudi na praznovanje 1. maja. Pridite 
po nagelj na Grmado in na tradicionalni prvo
majski golaž, zabavali, uživali in tudi zaplesali 
boste ob zvokih harmonikašev.

Letošnje prvomajsko praznovanje bo še toliko 
lepše, saj turistično društvo praznuje 50-letnico 
svojega delovanja, zato bodo vse prireditve in 
dogajanja usmerjeni na prehojeno poto pod 
geslom "Grmada, mojih 50 let" ter prihodnosti 
"Grmada živi".

i>
ep

ia
i>

ej
Lr

i



i>
* r

u 
n i

 rx
j.e

.>
io

,is SLOVENSKI SLEDNI PSI TBETII NA 
SVETU
Svetovno prvenstvo psov sledarjev je letos potekalo na ljubljanskem 
barju, državni reprezentatnt pa je bil tudi Andrej Tomšič z Ulo

Datum: SOBOTA, 7. 5. 2005
Kam: na KAMNIŠKI VRH (1259 m),
razgledni vrh v samem osrčju Kamniških Alp
Izhodišče: Slevo
Zahtevnost: LAHKA POT
Trajanje: 7 ur
Vodja pohoda: Roman Petelin

Datum: SOBOTA, 21. 5. 2005
Kam: na TRADICIONALNO 8.
MEDNARODNO SREČANJE S TRŽAČANI 
Plan srečanja: ogled Turjaškega gradu, vzpon 
k Sv. Ahacu (748 m), ogled Županove jame in 
družabno srečanje 
Zahtevnost: LAHKA POT
Trajanje hoje: ca. 5 ur hoje 
Vodja pohoda: Marjan Lesar

Datum: SOBOTA, 28. 5. 2005
Kam: na 35. Tabor MDO PD
Ljubljana k Sv. Ani
Program: Pri Sv. Ani ob 11. uri kulturni pro
gram, nato pri koči družabno srečanje. Igra 
ansambel Ribniški pušeljc.

Več o tem taboru oz. srečanju planincev ljubl
janskega območja preberi v vabilu spodaj.

PLANINSKO VABILO
PD Ribnica in Meddruštveni odbor planinskih 
društev Ljubljana vabita na jubilejni 35. TABOR 
MDO PD LJUBLJANA, ki bo pri Sv. Ani 

v soboto, 28. maja 2005.
Program tabora vsebuje kulturni del in družabno 
srečanje. Pričetek kulturnega programa, ki bo 
posvečen lOOJetnici izhajanja najstarejše revije 
na Slovenskem "Planinski vestnik" 
in akciji "Za življenje zdravo v gorsko naravo", bo 

ob 11. uri pred cerkvijo sv. Ane. 
Kulturnemu programu sledi družabno srečanje 
pri Planinski koči pri Sv. Ani na Mali gori, kjer bo 
poskrbljeno za jedačo z raznimi dobrotami, pijačo 
in ples z domačim ansamblom Ribniški pušeljc. 
Vabljeni!

PLANINSKO VABILO IN OBVESTILO:
Mladinski odsek PD Ribnica vabi na 8. Mladinski 
planinski eko tabor "Kamniška Bistrica 2005". 
ZA KOGA? Vabljeni vsi osnovnošolci od 9. leta 
naprej (9-15 let), prednost bodo imeli mladi plan
inci, ki redno obiskujejo planinski krožek.
KDO? Vodstvo bodo sestavljali izkušeni člani 
Mladinskega in Vodniškega odseka PD Ribnica. 
KJE? Letošnji tabor bo na res lepem tabornem 
prostoru v osrčju Kamniško - Savinjskih Alp, v 
Kamniški Bistrici, ki ga poživlja voda Kamniška 
Bistrica ter prekrasne planine in vršaci z 
Grintovcem na čelu.
KDAJ? Tabor bo potekal od sobote do sobote, 
od 16. do 23. julija 2005.
ZAKAJ? Zakaj, se morda kdo sprašuje, sploh na 
tabor, v čisto naravo, v objem gora.... Ker imamo 
radi planine, naravo, taborjenje, druženje, prijatel
je, smeh in igro... ter iskrice v očeh.
CENA? Med 20.000 in 25.000 SIT.
PRIJAVE? Do 17. junija 2005.
INFORMACIJE? Barbara Vogrinec (vodja tabo
ra): 031/ 523 906.

Zdenka Mihelič

Za slovenske lastnike psov je bilo svetovno prven
stvo psov v sledenju težko pričakovan dogodek, 
ne samo zato, ker se v Sloveniji ponovno obeta 
šele čez 10 let, ampak ker 
so se nanj pripravljali dobre 
pol leta, zato so bili naši psi 
izredno dobro pripravljeni.
Celo toliko, da je svetovni 
prvak postal Danijel Lipič iz 
Murske Sobote, slovenska 
državna reprezentanca pa je 
skupno dosegla tretje 
mesto (Slovaška, Italija,
Slovenija). Med reprezen
tanti je bil tudi Ribničan 
Andrej Tomšič s psičko Ulo, 
ki je med 33 tekmovalci iz 
17 držav dosegel odlično 
10. mesto.
Svetovno prvenstvo je 
potekalo na ljubljanskem 
barju med 7. in 10. aprilom, 
za slovensko reprezentanco 
pa je kot rezerva nastopil še 
Stane Malnar iz Kočevja.

Obrambni minister čestita zmagovalnemu psu in 
lastniku Lipiču

Tomšič z rezultatom ni najbolj zadovoljen, ker je 
po tihem upal na uvrstitev med prvih pet. 
Upravičeno, saj je imel v nedeljo 3. rezultat dneva 
in jih je od skupno 100 točk dosegel kar 98, 
enako kot svetovni prvak Lipič. Smola je nastopi

la že kar prvi dan, ko je Ula šla iz sledi na t. i. 
križanju, ko je izbrala napačno sled. Vreme pa 
nasploh nikomur ni stalo ob strani, saj je vse dni

deževalo, pihal pa je tudi močen veter. Tekme so 
bile zato precej težke, ker vsi ti dejavniki pse ovi
rajo pri sledenju, zato je bilo pozitivno ocenjenih 
le 9 tekmovalcev izmed 33. Ti so morali oba 
dneva zbrati nad 70 točk. Slovesna podelitev je 
bila v športni dvorani Brinje v Grosupljem, last
nikom in psom, ki so izšolani tudi za iskanje 
pogrešanih oseb, pa je medalje podelil kar sam 
obrambni minister Karl Erjavec.
Tomšič, ki je tudi predsednik Kinološkega društ
va Ribnica, s svojo Ulo ne miruje. Pripravljati je 
treba državno tekmo psov sledarjev, ki bo v 
Ribnici 23. in 24. septembra, v treh disciplinah 
pa bo tekmovalo 30 udeležencev. Hkrati pa je še 
vedno živ spomin na minulo svetovno prvenstvo. 
"Mislim, da sem dostojno promoviral slovensko 
državno reprezentanco in Ribnico in upam, da se 
bova z Ulo drugo leto zopet uvrstila v državno 
reprezentanco in odšla na svetovno prvenstvo v 
Avstrijo. Hvala vsem donatorjem: Občini, 
Kinološkemu društvu Ribnica, SDS, Petek 
Transport d.o.o. in Inothermu."

A. Pahulje
Foto Andrej Tomšič

TRIMOVA OTROŠKA LIGA V 
MALEM NOGOMETU
Konec mojo se bo začelo otroška liga v malem nogometu, ki jo je do sedaj dve leti zapored organiziral 
KMN Kot. Povezali smo se še z revijo Trim in skupaj s pomočjo vseh udeležencev se bo lahko ponovno, 
tokrat že tretjič, pripravil imenifen športni dogodek za otroke.
Vse dodatne informacije o ligi bodo obajvljene v naslednji številki revije TRIM, ki jo boste prejeli na svoje 
domove sredi maja, tako da bo dovolj časa, da svojo udeležbo prijavite na tel.št. 031 / 608 156.

O samem tekmovanju vas bomo obveščai tudi na Trimovih spletnih straneh: WWW.trim.si

Slovenska trojka osvojila bron na svetovnem prvenstvu
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Potopis

NA ALJASKO PO SANJE
(l.del) Piše: Dušan Matoh

Ko je Dušan Matoh v nabiralniku pustil dnevniške 
zapiske, so ti nemudoma pritegnili pozornost. 
Slab mesec prej je namreč razkril svoj življenjski 
načrt - obiskati največjo tekmo z vprežnimi psi na 
svetu. Cilj: Anchorage, Aljaska.
So dogodki, ki jim večina nas verjetno nikoli ne bo 
mogla prisostvovati, zato dobrodošli za popoto
vanje na Aljasko; v svet, kjer so nekdaj razdalje 
med redkimi mesti in kraji njeni prebivalci 
premagovali le s pasjimi vpregami,...kjer še 
danes, za potrebe tekem in turizem obstajajo t.i. 
pasje farme s po 100 psi,...in o tekmi, kjer mora
jo "mucher" in njegovi ljubljenci premagati 1800 
km v 9 dneh...(Op. ured.)

Torek, 1. marec 2005

Danes je prvi dan tega meseca, ko se bo pričela 
velika dirka in avantura. Pot, ki si jo želim opraviti 
ob praznovanju svoje 60-letnice, potovanje na 
Aljasko, na največjo in najbolj noro dirko s psi na 
svetu. Dirka pasjih vpreg šteje 1.100 kopenskih 
milj ali 1.800 km po divjini in brezpotjih velike 
Aljaske. Na to ultra mara
tonsko dirko potujem s 
svojo mlajšo hčerko Tino.
Nekako me je vedno 
pekla vest, da ji za njeno 
30 - letnico nisem dal 
dovolj velikega in dobre
ga darila. Da poravnam 
stari dolg, ki ga imam na 
vesti ter na predlog moje
ga prijatelja Nikolaja 
Mikliča, sem se odločil, 
da hčerko vzamem s 
seboj, saj nekoliko obvla
da tudi angleški jezik in bi 
mi lahko bila v pomoč.
Potovanje se bo pričelo
3. marca, na relaciji 
Ljubljana - Amsterdam - 
Minneapolis -Anchorage - 
Nome. Naredila bova 
ogromno pot, tja do 
Sibirije oz. Beringovega 
preliva. Vse za pot je že 
pripravljeno. Prtljaga je v 
dveh kovčkih, hoteli in letala že plačani. Tu mi je 
bila v veliko pomoč tajnica Kinološkega društva 
Ribnica Karin Kočevar, preko katere sem prišel 
do ustrezne potovalne agencije, ki je organizirala 
prevoze in prenočitve. Potrebno je razumeti, da 
sem se za potovanje odločil dokaj na hitro, 
nočitvene kapacitete in druge turistične usluge 
pa so na Aljaski za to dirko tudi sicer sila ome
jene. Američani si v ta namen rezervirajo prostor 
tudi leto dni vnaprej, sam pa stvari nisem poznal 
dovolj natančno. In še v finančnem smislu se ne 
morem meriti z njimi...Našo pot je prevzela turis
tična agencija ENZ-ZO iz Ljubljane. Strošek je bil 
1,2 mio SIT za dve osebi ter dodatnih 44.836,00 
SIT za zavarovalno polico rizika odpovedi turis
tičnega potovanja. Dolg sem poravnal pravočas
no ali še kakšen teden prej.
Samo še nekaj malenkosti moram opraviti.

Najtežje pa bo slovo od mojih eskimskih psov 
Kima in Šibile, ki bosta žal morala ostati doma, saj 
je tako dolga pot povezana z velikimi materialnimi 
stroški za slovenske ne preveč globoke 
žepe.Zanju bo skrbel prijatelj, ki je predsednik 
kinološkega društva, sicer tudi sam velik ljubitelj 
psov in državni reprezentant v sledenju. Z mojima 
psoma ima že vzpostavljen odnos. Varstvo in 
hranjenje bo tako pripadlo Andreju Tomšiču, ki 
mu zaupam. Upam, da bo z mojo hišo in psi vse v 
redu. Opažam pa, da mi tudi prijatelji in sosedi 
privoščijo to potovanje, saj sem z izjemo rojstva 
Neže in Žana in pasjega legla moje psičke Šibile 
imel kaj malo veselja po smrti moje žene Ivanke in 
sem zadnji dve leti živel dokaj osamljeno in 
puščobno. Naj si zaželim srečno pot in upam, da 
bom imel priložnost opisati s te poti kaj zanimive
ga. Tina in Dušan, srečno!

Sreda, 2. marec

Dan je lep, ampak hladen. Bilo je minus 18 
stopinj Celzija. Vstal sem zgodaj, kajti že se me 

lotevati, reisefiber in sem 
bolj slabo spal. 
Navsezgodaj sem se po 
dogovoru odpravil v 
Ljubljano, kjer sem pri 
kardiologu dr. Ristu 
Angelskem opravil teste 
zaradi srca. Vse skupaj 
sem opravil zelo dobro in 
zdaj sem že pojedel kosi
lo. Sonce sije in je krasen 
dan. Pse imam spuščene 
na dvorišču. Tudi nahranil 
sem jih že, saj je ura že 16 
in sem pripravljen na 
odhod. Tudi pri Ivanki v 
Hrovači sem že bil. Sem 
odšel po slovo in pove
dat, da me nekaj časa ne 
bo, ker odhajam v 
Ameriko. Čeprav prav nič 
ne vem, kako se bo vse 
izteklo...A obljubil sem, 
da se vrnem. Iz Nemčije 
me je klical celo prijatelj 

Lončar, s katerim sva bila skupaj pri vojakih v 
Kraljevu, in mi zaželel srečno pot. Klicali so tudi 
sorodniki iz Mirne Peči in mi zaželeli vse dobro. 
Sedaj sedim oblečen in pripravljen v kuhinji ter 
čakam Andreja, da mu izročim ključe od hiše in 
pse, ter Petra Ronchija, ki bo te dni do odhoda 
letala moj in Tinin šofer. Ob 18. uri je prišel 
Andrej, kmalu nato pa še Peter. Gretje sem nas
tavil na 10 stopinj Celzija. Odpeljal sem se v 
Ljubljano. Čao, Ribnica! Dovolj dolgo sem te lju
bil, pa mi nikoli nisi dajala tiste domačnosti in 
topline, ki sem jo od tebe pričakoval. Kot domačin 
sem bil vedno pri vseh dobrinah nekoliko odrin
jen in zapostavljen, vendar se to dogaja povsod 
po svetu, tudi na Aljaski, kamor sem namenjen. 
Vedno se bom z veseljem vračal k tebi, draga 
moja Ribnica, če bom le to zmogel s svojimi 
skromnimi močmi.



*

a* HI ▼ *.

% > **

•Z ^ ä ^»fi'*

i*“ i* .«l',a«2v I
1

!VÄ*^ v|/ --
k W Ä -S Z* v,i: *: ^ t ^ Ä ^ .SV--" *» .^i _ # > #; C %

*l >
. * a v K

p #
"%

.^,. š w '•»*• * s^ v/‘ r* #.»*■.<, ._• •*•
1 1 *> v,. -ijV'* #'ä'. %•.,

I . fci'-
A »"" . 1| •■ «

k ® *' "S ^ fP# ä * . •#:.'* # <,» „*• g.'1 ". 69 v h * • T »,1;, 
>:. « ,-i^ J» ■-;% %'!

mk * ® ,•^| . % ^ ^ # 1 >

* * - * gš

* a ^ *• ,« B »

1 Ä Ä Ä '

1 m, V a ® g|| g

% ^ a ^ Ä * šB -

- »* 1. ^BP A ^ A *SÄ-S^eä

0Z0Z4

f ^ *r ^ ^ « s * "4 ’ ^. di I * ; ^ v % I ‘ • # V ’ ■«.
l"y # 0.i'* •$** * '
’ «# <# ■ ’ I Ä • Ä ■ Äfc*§* # Ji * L." "' ^ 4« ■■*' - » *

1 xi # e.:l^i'ee
:»*!•;# -• <%».-f . •* # r-!i.**•;#

. * 1 -ü * * ^ «/

u

i > * .a, - “ j * «1 *
f # ^ # ,♦ „v ^ y %

#«,.s.*. < *.■

* * *.>•' L v w.

't\i |

• * V v

* <n j

4* * r* *' F ** .»’ *
t. +* »

# # . «

Z -
< *, S' :
% #. »»

< %
% ■

* 1 \g ^ ^ . Z* ✓ ™.
► # 'i\ * ^ '

ili. ’ #1

i

,|| f '

r% v s 0 * 1 ^ 1^: w 4^ 'S 1

a ;:#i *>'•'! •!.•:
| » r . w ^ _

I i fr1 % v vfi *
* 4 »i f f, ;f ^ -# B

- # ^ * r

*. # •.»

* ’5.>r ' V/
r & ; vy : %
^ >

SV‘ *4# . ^«Z,;%
* Ä % 1 * ' (| - r «s
• 4 ■BI “

f * >' / V 7

■*.»u
4 s

■i* ü , ■ >./:
f : itsč" x." . -': . a

!■■"■! * * It * ’ : č" 1

^gSg$Ä5

"a"«”«»
^ A 'd

®<l"

y# :*>^" -
'* J « ä? #■f v ^ • - " V

T-r^s^. A v , ; 
4 wr /?F;;V iXIV 
’; *r -C>x\Ai t

„ - / , % % *1 1* ?'■ W A VVS
7 1 *? f . % * * f ^

1 - < -_ *._«

\. >,"'"...' ; ‘ '«♦ «#■ *.

X*> ' ^ ,c •* * * 6X <k, %}■ '»:•«. 4F- «rt, .„:,,*■* , .#

^w' *F»:' ‘m** . - -
■«►p«»: ..w'W:

w- ■ « ■#'" " z
- Z- ■ t >... * ^' #̂ e‘*t

» * *>•" ■>

Wir- ""s**,*,,.


